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VI HAR BL.A FØLGENDE MÆRKER 

– STORT UDVALG
Viking
Lang Yarns
Hjertegarn
Permin
Lana Grossa

ALTID

50%
PÅ UDGÅENDE 

VARER

Se vores tilbud på

på Facebook

MIN GARNBUTIK GIVSKUD
Vejlevej 65, Givskud 
(ved Go’on tanken) 
Tlf. 20 81 97 20

ÅBNINGSTIDER: 
Mandag – fredag kl. 12 – 17
Lørdag kl. 10 -13
Tirsdag lukket 

Altid super gode tilbud - kig ind!

MIN GARNBUTIK GIVSKUD

Vi glæder os til at hilse  
på dig og din bil!

Stolt Bilpartner siden 2011
Professionel service og reparation  
af alle bilmærker
Altid mulighed for lånebil, når din bil  
er på værksted
Få skræddersyet en serviceaftale der  
passer til dig og din bil
Express fordelskoncept

Ryttervangen 23 · 7323 Give · Tlf. 2728 4020

følg os på facebook

Campingpladsen i gode hænder
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Vores Lokalavis er online med nyheder på www.voreslokalavis.dk
Der udgives hver mandag en e-avis som kan læses på www.voreslokalavis.dk. 
48 gange årligt udkommer den som fysisk avis.
Tryk: OTM Ikast 

Deadline annoncer: 
Annoncer til korrektur: Onsdag kl.15.00.
Rubrikannoncer: Torsdag kl. 08.00.

Ansvarshavende redaktør: Jim Hoff · Adm. direktør: Søren Grunnet
Vores LokalAvis påtager sig ikke erstatningsansvar som følger af evt. trykfejl i annoncer og tekst,  
og dækker ikke udgifter der er en følge af forsinkelse og bladleverancen. Erhvervsmæssigt  
gengivelse af tekst, billeder og annoncer er ikke tilladt.

Find os på Facebook og Instagram

Søren Grunnet
Salgskonsulent
2346 6821
sg@voreslokalavis.dk

Jim Hoff
Journalist
4161 2297
jimhoff@voreslokalavis.dk

Torvegade 5–7, 7323 Give

Vi tager ansvar for indholdet 
og er tilmeldt

Onsdag den 27. marts 
var der afskedsrecep-
tion for Jakob Peder-
sen og Lars Henrik 
Hansen hos Herborg 
i Farre. I forbindelse 
med at Semler Agro 
ApS har overtaget 
Herborg har de to po-
pulære forretningsfolk 
besluttet at stoppe 
i firmaet efter 19 år. 
Det blev et både ve-
modigt og flot farvel. 

 
Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk 
 
FARRE: En æra er slut. Efter 
19 gode år hos Herborg i 
Farre trækker de to tidligere 
delindehavere Jakob Peder-
sen og Lars Henrik Hansen 
stikket. Det sker i forbindelse 
med at Danmarks største ma-
skinforretning, Semler Agro, 
har opkøbt de resterende 49 
procent af Herborg Maskin-
forretning og får dermed det 
fulde ejerskab over virksom-
heden.  

Med dette opkøb på plads 
stod det også fast, at Her-
borg Maskinforretnings 
afdeling i Farre skal have nye 
ansigter på ledelsesposterne. 
De daværende indehavere, 
53-årige Lars Henrik Hansen 
og 46-årige Jakob Pedersen 
ønskede nemlig ikke at fort-
sætte i det nye setup under 
Selmer Agro. 

Sammen overtog Lars Henrik 
og Jakob Pedersen i 2005 

Farre Smeden efter Henry 
og Mary Kristensen. I 2012 
solgte de forretningen til 
Herborg, og blev medejere 
og fortsatte i virksomheden.   
 
Har været på en  
fantastisk rejse i 19 år 

-Vi har været på en virkelig 
fantastisk rejse hen over de 
i alt 19 år med nogle fanta-
stiske medarbejdere, gode 
og trofaste kunder. Det har 
virkelig været sjovt, men 
bestemt også tidskrævende 
med nogle meget lange dage 
– og det har jo gået ud over 
antallet af timer med familien 

derhjemme, fortæller Lars 
Henrik og Jakob.   
-Derfor satte Jakob og jeg os 
ned og talte tingene igen-
nem i forhold til, om vi skulle 
fortsætte i det nye setup eller 
søge nye veje. Jeg vendte det 
også med min kone, og efter 
at have vurderet tingene 
grundigt besluttede vi, at 
det nok var bedst for os at 
stoppe her, lyder udmeldin-
gen fra Lars Henrik   
Jakob har den samme ind-
gang til karrierestoppet i det 
nye setup.   
-Jeg kunne ikke rigtig få den 
helt rigtige mavefornem-
melse i det nye setup. Skulle 

jeg gå med ind i det nye eller 
hvordan? Jeg kunne mærke 
i maven, at det nok var tid 
for mig at komme videre 
og at prøve mig af i andre 
sammenhænge. At skulle ind 
og være en del at en anden 
måde at styre en virksomhed 
på, det var jeg lidt usikker 
på, så derfor meldte jeg fra, 
fortæller Jakob.    
 
Ingen konkrete  
fremtidsplaner 

Jakob og Lars Henrik har 
ikke officielt luftet konkrete 
planer om, hvad fremtiden 
bringer rent jobmæssigt.   

-Det har først og fremmest 
handlet om at gøre det her 
rigtig godt færdigt. Det er 
der, vi har lagt vores fokus. 
Det andet, det må komme 
senere, lyder synkront fra de 
to herrer, der begge under-
streger, at der absolut ingen 
bad feelings er mellem dem 
og Selmer Agro, og at det i 
bund og grund handler om at 
stoppe, mens legen er god.  
Jakob og Lars Henrik pointe-
rer, at de gennem tiden haft 
nogle megagode medarbej-
dere, som de har været glade 
for og stolte af.  
De har en stor ære i, at vi 
i dag kan aflevere en sund 

og god forretning til Selmer 
Agro, lyder det fine skulder-
klap fra de nu forhenværen-
de indehavere hos Herborg 
i Farre.  
 
Fugtige øjne  
og Nutella 

Til selve afskedsreceptionen 
var der inviterer gæster fra 
nær og fjern, og vanen tro, 
når Jakob og Lars Henrik slår 
dørene op for offentligheden, 
så var der masser af godt til 
ganen lige fra de velsma-
gende frankfurtere til de 
iskolde øl 
Mange var mødt op at 
kunder, samarbejdspartnere 
og ansatte osv. Og de kunne 
høre såvel Jakob som Lars 
Henrik holde tale - bevæ-
gende øjeblikke i “Farre 
Smedens” fantastiske og 
beundringsværdige historik. 
En sjov lille finte midt i de 
bevægende øjeblikke fik vi, 
da Jakob overrakte en meget 
personlig gave til Lars Henrik, 
nemlig to store glas Nutella 
  
Som sagt slap der intet ud 
om, hvad fremtiden bringer 
for de to ansete og populære 
herrer, der gennem deres 
19 år i Farre har oparbejdet 
et superflot ry og et stort 
netværk, hvor dyder som 
troværdighed og soliditet har 
været nøgleordene. De to har 
om nogen været med til at 
gøre Herborg i Farre til den 
anerkendte maskinforretning 
den var, da den overgik 100 
procent til Selmer Agro.

Flot med også vemodig afsked med Lars Henrik og Jakob

Onsdag den 27. marts var der afskedsreception for Jakob Pedersen og Lars Henrik Hansen hos Herborg i Farre.  
Det blev et både vemodigt og flot farvel. Foto: Søren Grunnet.
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Konsulent Frank Studsgård fra New Feet vil demonstrere og vejlede om-
kring valg af det rigtige fodtøj, der kan afhjælpe dine problemer.
New Feet er fodtøj til mennesker med gigt, diabetes, følsomme
fødder eller dig der ønsker høj komfort og velvære for dine fødder. 
Udviklingen foregår i et tæt samarbejde med professionelle behand-
lere. New Feet har en unik balance mellem kvalitet, komfort, stabilitet 
og mulighed for individuel tilpasning.

PSSSTT! Du kan tage sålen ud i ALT fodtøj fra New Feet, hvis du har 
brug for dit eget indlæg.

FOKUSDAGE
Fredag 12. - mandag 15. april

DEMODAG
Mandag 15. april · kl. 11-16

Spar op til
50%på udvalgte New Feetmodeller
(Ej vist)

Østergade 11 · 7323 Give · 6226 4285

10%
på New Feet
disse dage

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
HÅNDBOLD: Give HK siger 
til den nye sæson farvel til  
Bastian stræde, Christoffer 
Adsersen og  farvel og på 
gensyn til Mads Overgaard. 
Den nyhed slap ud op til 
den sidste hjemmekamp i 
denne sæson.
 
Bastian Stræde var re-
elt stoppet med at spille 
håndbold grundet familie 
og et travlt job som politi-
mand, men han trådte til, da 
klubben har hårdt ramt af 
skader og var på den konto 
medvirkende til, at Give fik 
vendt den dårlige stime hen 
over december/januar til en 
fremragende stime med 5 
sejre i træk.  
 

Keeper Christoffer Adser-
sen nåede blot at spille en 
sæson i Give, hvor han især 
efter jul mest optrådte på 
klubbens 2, hold i 3, divi-
sion, Da Give har hentet en 
ny keeper ind fra Rækker 
Mølle og i forvejen har lavet 
aftaler med Jacob Skov og 
Frederik Lindeman, kom 
Adsersen således i overskud, 
og han søger derfor nye 
håndboldgræsgange.  
 
Mads Overgaard havde ret 
beset indtaget den aftalte 
rolle som assistenttræner, 
men da skaderne haglede 
nådesløst ned over holdet, 
gik den 40-årige forsvars-
spiller ind og leverede varen 
i holdets tjeneste. Overga-
ard fortsætter i den nye sæ-
son i sin rolle som assistent-
træner for Erik Flak.  

Molbech forlænger  
og velkommen til  
Rasmus Secher og 
Lasse Maarbjerg 
På siden med positive ny-
heder blev det offentliggjort 
samme aften, at klubben 
har lavet aftaler med to nye 
spillere, samt en særdeles 
glimrende nyhed omkring 
Mikkel Molbech, der har 
forlænget sin aftale med 
Give. Og at han også skal 
være træner for klubbens 3. 
divisionshold. 
 
Dermed kan vi i den nye sæ-
son igen forvente en række 
flotte mål fra den hårdt- og 
præcist skydende højreback, 
der under sin præsentation 
kundgjorde, at han er glad 
for at spille i Give. 
 
-Opbakningen til holdet 
er jo rigtig fin, og her kan 
jeg fortsætte den rejse, jeg 
er gået i gang med som 
håndboldspiller, lød det fra 
Molbech, inden der blev 
præsenteret en ny keeper til 
klubben- 

 

Ny keeper  
og ny playmaker
Det drejer sig om 26-årige 
Lasse Maarbjerg, der pt. 
spiller i Rækker Mølle og er 
en del af 1. divisionstruppens 
målmandsteam. Han kunne 
ikke være til stede fredag 
aften, da han skulle spille 
for Rækkers 2, divisionshold 
mod Faaborg.  
 
Sidste nye mand er 27-årige 
playmaker Rasmus Secher, der 
har en fortid sammen med 
træner Erik Flak i Nr. Djurs. 

-Det sidste års tid har jeg 
spillet lidt on and off i en 
mindre klub, og jeg var 
måske indstillet på at stoppe 
karrieren, men så fik jeg et 
opkald fra Erik Flak, hvor 
han gerne ville se mig til 
træning i Give med henblik 
på at komme i gang i klub-
ben. Jeg har trænet med er 
i klubben en måneds tid, 
og det har givet mig hånd-
boldgnisten tilbage, så nu 
er jeg klar til at tørne ud 
for Give HK i næste sæson, 
siger Rasmus Secher, der har 

spillet sammen med 
Simon Søgård og målmands-
træner Morten Dueholm. 
 
De nye spillere vil blive nær-
mere præsenteret op til den 
nye sæson i særskilte artik-
ler her i Vores LokalAvis. 

Give HK har lavet aftaler med Molbech,  
Rasmus Secher og Lasse Maarbjerg

Give HK har lavet 
aftale med keeper 
Lasse Maar-
bjerg, playmaker 
Rasmus Secher 
og kanonskytten 
Mikkel Molbech 
for sæson  
2024-25.  
Collage:  
Jim Hoff

I forbindelse med 2. divisionskampen mod SUS 
Nyborg præsenterede klubben 2 nye spillere 
fra en højere hylde præsenteret, og så blev 
det også konfirmeret, at klubben har lavet en 
ny aftale med venstrehåndshuggeren Mikkel 
Molbech.



Uge 15 · 2024 Side 4

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
BYUDVIKLING: Der er 
afholdt årsmøde i Give Ud-
viklingsråd (GUR) med Hu-
sets showroom i kælderen 
som platform. Smilene var 
ekstra brede denne aften, 
for udviklingsrådet havde 
netop spillet en hovedrolle i 
“camping-gate”, hvor rådets 
næstformand Lars Utoft har 
været både katalysator og 
bindeled i forhold til det 
samarbejde, som Vejle Kom-
mune nu har indledt med 
Brian Christiansen fra Tør-
ring, der er den nye driftsle-
der på Give Camping.
 
Aftenens første mand på 
podiet var Steffen Greger-
sen, der er direktør hos 
Fundraising Media. Han 
leverede et interessant fore-
drag omkring fundraising, 
hvor han med rund hånd 
dryssede guldkorn ud over 
den godt 32 mand/kvinde 
høje fremmødte forsamling i 
forhold til at skaffe midler til 
finansiering af gode lokale 
projekter.  
 
Målsætning: 6.000 
indbyggere i 2032 

Herefter kunne aftenens 
dirigent, tidligere skoleleder 
Arne Brock, overlade taler-
stolen til GURs formand, 
Jette Nielsen, der stod klar 
med sin som altid fine og 
velkomponerede årsberet-
ning fra udviklingsrådet. 

Udviklingsrådet er, som 
Jette forklarede det i et 
overordnet perspektiv, 
sat i verden for at fremme 
udviklingen i Give og for at 
fremme nærdemokratiet, 
samtidig med at man er 
bindeled mellem forenin-
gerne i Give Sogn og Vejle 
Kommune. 
-Vores helt store fokuspunkt 
de sidste år har været at 
være med til at understøtte 
øget erhverv, bosætning 
og befolkningstilvækst. 
Vi har en, måske lidt op-

timistisk, målsætning, der 
hedder 6.000 indbyggere 
i Give i 2032. Lige hedder 
tallet 4.847, så ja, der er et 
lille stykke vej endnu. Men 
omvendt så er Give for tiden 
inde i en rigtig god udvikling 
mht. opførelsen af en række 
nye boliger, og det er jo med 
til at tiltrække nye borgere 
til byen, lød den fine pointe 
fra Jette. 
 
Fik kæmpet  
campingpladsen i hus 

Rådet har ud over den 
generelle overordnede 
målsætning og øget befolk-
ningstilvækst også en række 
“underopgaver” på bordet, 
som understøtter den over-
ordnede målsætning.  

-Vi har i 2023 arbejdet 
med relevante emner som 
bevarelse af campingplad-
sen, og her kan vi med 
glæde konstatere, at det er 
lykkedes. Faktisk i denne 
uge, er brikkerne faldet 
på plads i forhold til at få 
fundet en driftsleder. Vi 
har været dybt involveret i 
tæt samarbejde med Gerda 
Jørgensen (byrådspolitiker 
valgt for Venstre i Give, red.)  
og Vejle Kommune i at finde 
en løsning, og efter et møde 
den 19. marts kunne vi 
breake nyheden om, at Vejle 
Kommune har godkendt 
Brian Christiansen som 
ny driftsansvarlig på Give 
Camping.  

-Der bliver tale om en 
“digital” campingplads med 
online booking under det 
nye koncept Dansk Camping 
Management, sekunderet 
af frivillige under konceptet 
“De Grønne Fingre”. I første 
omgang er der 30 pladser, 
men det tal vil løbende blive 
udvidet. Med hensyn til 
cafeteriadriften arbejdes der 
på en løsning, og hvad angår 
svømmebadet, så drives 
det som de forrige år af 
Vejle Kommune, kunne Jette 
oplyse. 
 

Kampen om en  
frakørsel ved Give Syd 

Et andet større fokuspunkt 
handler om den projekte-
rede motorvej fra Haderslev 
til Give, hvor Vejdirektoratet 
i første omgang har undladt 
en frakørsel ved Give Syd. 
Den beslutning er der ikke 
ret mage i Give, der er fan 
af, så derfor er udviklings-
rådet sammen med Give 
Handel & Erhverv og Gerda 
Jørgensen i det der i folke-
munde er døbt “Motorvejs-
gruppen” “gået i krig” for at 
omstøde denne kendelse. 

Jette Nielsen kunne for-
tælle, at Give den 10. marts 
2023 havde besøg af trafik-
minister Thomas Danielsen 
samt lokale repræsentanter 
i Trafikudvalget og en række 
lokalrådsrepræsentanter 
med henblik på at få mini-
steren til at genoverveje den 
manglende frakørsel.  
-Og vi fik da hul igennem, 
og Vejle Kommune er nu i 
tæt dialog med Vejdirekto-
ratet vedrørende de input, 
kommunen skal bidrage med 
i processen. Der skal laves 
en ny VMR, en miljøkon-
sekvensvurdering, og den 
forløber fra sidst i 2023 og 
frem til primo 2025. Dvs. 
i første kvartal af 2025 vil 
der foreligge et beslutnings-
grundlag for en politisk 
beslutning om eventuelt at 
ændre det tidligere beslut-
tede projekt. 

Fokus på branding  
af Give 

Af andre løbende tiltag/ind-
satsområder nævnte Jette 
‘Gadebanden’, der holder 
øje med byens tilstand i 
forhold til veje/trafik, hvor 
hun opfordrede folket til at 
bruge appen “Giv et praj”, 
hvis man observerer mang-
ler eller uhensigtsmæssighe-
der i forhold til veje/fortove, 
lygtepæle osv 

-Derudover arbejder vi også 
hele tiden målrettet på en 
branding af Give i tæt sam-
arbejde med Give Handel 
& Erhverv og Skulpturbyen, 
hvor vi forsøger at bidrage 
ved de respektive skulptur-
festivaler og andre events 
i byen. I forhold til at være 
bindeleddet mellem byen 
og kommunen afholder vi 
også en række med Vejle 
Kommune, borgmesteren, 
embedsværket, politikerne 
osv. I den forbindelse vil jeg 
gerne kreditere kommunen 
for et godt samarbejde og 
mange gode dialoger om 
udviklingen af Give. 
 
Men hvad med  
byvisionen? 

Så er der hele sagaen om 
forskønnelsen af Give midt-
by, hvor gode intentioner og 
4,5 millioner fra kommunen, 
løb ind i en mur af corona- 
og Putinudfordringer i for-
hold til en kvik effektuering 

af tingene. Udfordringer der 
pressede priserne i vejret, 
og i dag står man stadig med 
4,5 millioner på kontoen, 
men værdiforringelsen af 
pengene er mærkbar, så der 
skal en del flere penge til, 
for at man kan indfri mål-
sætninger om en attraktiv 
og flot midtby. 

Men der er dog blevet rea-
liseret et par tiltag i forhold 
til byvisionspuljerne, kunne 
Jette fortælle. 
-Fristedet for de unge ved 
Søndermarksskolen er 
realiseret, der er etableret 
grønne oaser i midtbyen, 
Torvet er etableret som 
fælles mødested, og der er 
sat en svævebane op i Gul-
lestrups Have. Vi mangler så 
at få sat gang i den grønne 
rute fra midtbyen til skoven 
og at få skabt fortovene som 
ledetråd til museet. 
-Vi har sagt midler hos Nor-
dea og RealDania, men men 
.... lød det med overskuelig 
begejstring i stemme fra 
rådsformanden. Hun pointe-
rede dog, at de 4,5 millioner 
kroner bør sættes i spil, så 
de langt om længe kan kom-
mebyens borgere til gavn. 
 
Udvider antal af råds-
medlemmer fra 5 til 7 

Efter den fine beretning var 
der valg til rådet, og her blev 
samtlige på valg genvalgt, 
ligesom rådet blev udvidet 
med 2 personer idet de 

to suppleanter, Susanne 
Sandholm og Finn Eskildsen 
gled direkte ind i rådet, mens 
Bjarne Jørgensen og Kurt 
Vemmelund blev valgt som 
suppleanter. 
-Ved at udvide fra 5 til 7 
medlemmer af rådet får 
vi flere kompetencer ind i 
rådet, og det er vigtigt i for-
hold til de opgaver, der ligger 
foran os, pointerede Jette. 

Ingen punkter under ind-
komne forslags og intet 
under eventuelt, og dermed 
kunne rådsformanden ringe 
mødet af og takke for god ro 
og orden. 

Udviklingsrådet i vækst: 
Udvider fra 5 til 7 rådsmedlemmer 

Det nye udviklingsråd er vokset fra 5 til 7 medlemmer, så man både har flere kompetencer og hænder til at løfte opgaverne fremover. 
Rådet består nu af: Bjarne Jørgensen, Lars Utoft, Susanne Sandholm, Jens Bork, Jette Nielsen Kurt Vemmelund, Susanne Løkke Søgård 
Nielsen. Ikke på foto: Finn Eskildsen og Bodil Albrechtsen.

Give Udviklingsråd har sat en ambition, der 
hedder 6.000 indbyggere i Give i 2032, og 
for at have både hænderne og kompeten-
cerne til at løse at nå frem til dette mål, 
plus man har påtaget sig en række andre 
opgaver, vækster selve rådet nu fra 5 til 7 
rådsmedlemmer. Og så lige et skulderklap 
herfra til GUR i forhold til deres vigtige 
rolle i at Give Camping nu igen er i drift. 
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ER DU KLAR 
TIL SOMMERDÆK?

Prisen er for 1 stk. dæk inkl.: Miljø, bortsk.sgebyr, afbalancering, montering og moms.

Give Dækcenter ApS
Industrivej 1, 7323 Give
Tlf. 7573 5330
mail@give-daek.dk
www.give-daek.dk

Alle ovenstående priser er gældende så længe lager haves, og eller frem til d. 31.08.2024
Findes str. ikke i listen: Ring /send en mail for tilbud. Priser afgivet på tlf./mail er gældende i 7 dage.

DÆK-STØRRELSE    MICHELIN
SOMMER

CONTINENTAL
SOMMER

BUDGET
SOMMER

Kr. Kr. Kr.

155/65-14 - - 495,00
175/65-14 750,00 625,00 500,00
185/60-15 950,00 900,00 500,00
185/65-15 850,00 700,00 500,00
195/65-15 850,00 750,00 500,00
195/55-16 995,00 950,00 500,00
205/55-16 850,00 850,00 500,00
205/60-16 1.100,00 925,00 625,00
215/55-16 1.350,00 1.200,00 600,00
215/60-16 1.225,00 1.050,00 650,00
215/65-16 1.250,00 1.195,00 675,00
225/55-16 1.425,00 1.400,00 700,00
215/50-17 1.350,00 1.200,00 625,00
225/45-17 975,00 900,00 575,00
225/50-17 1.300,00 1.175,00 650,00
225/55-17 1.250,00 1.200,00 650,00
225/40-18 1.100,00 950,00 650,00
245/40-18 1.400,00 1.275,00 700,00
235/45-18 1.500,00 1.250,00 700,00
235/35-19 1.700,00 1.400,00 650,00
255/45-19 1.850,00 1.850,00 750,00

Forfatter Jen Fagan 
Simonsen fra Give 
ønsker at flere børn 
kommer ud og leger, 
oplever, udforsker og 
lærer om naturen. Hun 
er nu aktuel med en 
bog, der skal inspirere 
til dette 

 
Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk 
 
DET GODE BØRNELIV: Tid 
brugt udendørs kan mindske 
stress og angst hos børn og 
voksne, ligesom det også 
giver en forbedret fysisk 
sundhed. Derudover er det 
håbet, at ved at lære børn om 
biodiversitet og at værdsætte 
naturen skal de få lyst til tage 
bedre vare på den, hvilket 
er afgørende i lyset af vores 
klimaproblemer.  
 
Bogen, UD! En naturbog, er 
ude nu. Tanken er at børnene 
tager bogen under armen og 
kommer mere udenfor. I bo-
gen findes både informations-
sider, hvor barnet kan finde ud 
af, hvad det er for et blad, dyr 

eller spor, som det har fundet, 
men der er også en masse små 
opgaver og mulighed for at kli-
stre de ting, man finder, ind i 
bogen. Jen har selv tegnet alle 
illustrationer i hånden, inden 
de er sat sammen til bogen.  
 
Væk med iPaden  
og ind med naturen 

-Midt i processen med at 
få bøgerne ud i forskellige 
lokale butikker blev jeg over-
rasket over en kommentar 
fra en kritisk butiksejer, som 
sagde: ”Udendørs ting sælger 
bare ikke. Det er nemmere at 
give et barn en iPad”. Og det 
er den skærmvane, jeg gerne 
vil bryde, og støtte fami-
lier, institutioner og skoler i 
udendørs læring gennem leg, 
fortæller Jen. 
 
Hun har en baggrund fra 
både danske børnehaver og 
skovbørnehaver, egen uden-
dørs pasningsordning samt 
internationale skoler. Hun har 
blandt andet haft sin egen 
udendørs private pasnings-
ordning, og senest var hun le-
der for børnehaveafdelingen 
på en international skole.  

Lancerer nyt koncept: 
Into the Out 

-En stress-sygemelding fik 
mig til at genoverveje, hvor-
dan jeg bedst kombinerer 
min passion for børns leg og 
læring og naturen. Derfor har 

jeg nu startet Into the Out, 
hvor jeg - udover den nye 
bog - også tilbyder at hjælpe 
børnehaver og skoler mv. 
både i Danmark og i udlandet 
med i højere grad at komme 
udenfor og lave læring gen-
nem udendørs leg.  

Derudover vil Jen afholde 
forskellige camps og work-
shops for børn ude i naturen, 
ligesom hun også står klar 
til at hjælpe, hvis andre fx 
ønsker at holde en børnefød-
selsdag i skoven. 
 

Bogen er allerede nu til-
gængelig både på dansk og 
engelsk hos Give Bog & Ide 
samt hos Bog & Idé og Gear 
& Outdoorlir i Billund.

Lokal forfatter vil bryde med børns skærmvaner:  

Ud i naturen med børnene!

Forfatter Jen Fagan Simonsen fra Give ønsker at flere børn kommer ud og leger, oplever, udforsker og lærer om naturen. Hun er nu 
aktuel med en bog, der skal inspirere til dette.
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HUSK!
Vores e-avis 
udkommer 

hver mandag 
eftermiddag!

Gå ind på www.voreslokalavis.dk
og hold dig opdateret med 
spændende lokale nyheder.

Søren
Jim

NU OGSÅ 

PRINT AV IS!

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk 

HÅNDBOLD: Omkring års-
skiftet offentliggjorde Give 

HKs bestyrelse, at samarbej-
det med sportschef Kedde 
Jensen stopper, når sæson 
23/24 er slut. Stillingen som 
sportschef nedlægges grun-
det økonomiske årsager, hed 
det dengang i begrundelsen 
for afskeden med den karis-
matiske håndboldfagmand.    
Kedde Jensen startede i Give 
i sommeren 2013, hvor han 
afløste Søren Godtfredsen, 
der var manden bag op-

rykningen til 2. division. I 
december 2015 blev Kedde 
sportschef i stedet for Ole 
Jensen, og kørte en dobbelt-
rolle i et halvt år som både 
træner og sportschef.  

I sin tid som træner/sports-
chef nåede han ar samarbejde 
med 3 forskellige formænd, 
Tony Zachariasen, Christian 
Lyager og Henrik Henriksen, 
mens han på trænerfronten 
havde samarbejde med Bjørn 
Hesselstrøm, Bo Østergaard, 
Martin Schmidt og Erik Flak. 
På spillersiden blev det til over 
100 spillere der i den 11-årige 
periode med Kedde var gen-
nem systemet. 
Vores udsendte sportsre-
porter har sat den afgående 
sportschef stævne til en snak 
om de 11 år i Give samt et 
kig på, hvad fremtiden kunne 
bringe for den 50-årige søn-
derjyde.  
 
Nu stopper du som 
sportschef i Give efter 
at have været 11 år i 
klubben. Hvad tænker 
du om at skulle for-
lade Give? 
-Det er hårdt. Jeg har været 
glad for at være her, ellers 

havde jeg jo heller ikke været 
her i 11 år. Jeg kan se tilbage 
på klart flest positive ting. 
Det har altid været ambitio-
nen at rykke op i 1. division, 
og vi har været tæt på 2 
gange. Der har også været 
et par år “på slap line”, men 
de sidste år er der kommet 
kontinuitet ind i tingene, og 
hvor det er lykkedes at holde 
på vigtige spillere. Det er det 
der skal til, hvis man skal gå 
det sidste stykke. 
-Jeg har mødt nogle fantasti-
ske mennesker i min tid her, 
og det er blevet til mange 
fede oplevelser, i et setup 
hvor alle omkring klubben 
lige fra spillere over ledere 
til sponsorer bare vil det her 
håndboldprojekt -æ ja, man 
føler jo, at hele byen er med 
her. Og det projekt her er slet 
ikke færdigt endnu.  
 
Har du et andet  
håndboldjob på  
bedding – eller  
er det slut nu med 
Kedde og håndbold? 
-Lige her og nu er der ikke 
noget konkret. Men det er 
faktisk ikke noget jeg bruger 
tid på at tænke over lige nu. 
Nu skal det job her gøres 

ordentlig færdig, så der er 
fokus på det frem til 1. juni. 
Men jeg lukker omvendt hel-
ler ingen døre, så nu må vi se, 
hvad der skal ske. Om jeg kan 
undvære håndbolden ved jeg 
ikke. Jeg har spillet håndbold 
siden jeg var 4 år gammel, så 
det har været en stor del af 
mit liv. Jeg tænker da, at det 
er for tidligt at begynde at 
kede sig, men nu har jeg fået 
en stor passion for padel, så 
mon ikke jeg kommer til at 
bruge mere tid med det. Men 
mon ikke der dukker et eller 
andet håndboldjob op igen. 
 
Hvad er din bedste 
oplevelse med Give? 

Der har været mange fede 
oplevelser, men her stikker 
de to oprykningsspil til 1. 
division ud som højdepunk-
ter. Nogle fede kampe med 
mange tilskuere. Vi var tæt 
på begge gange både mod 
Frederikshavn og Høj, hvor 
det i den sidstnævnte kamp 
var den tidligere landsholds-
målmand, Peter Nørklit, der 
ødelagde det for os. Og så 
synes jeg, at det er dræben-
de, at der kun er en oprykker 
nu til 1. division.  
-Ser vi på den værste ople-

Kedde efter 11 år i Give: 
Benhårdt at skulle sige farvel til sin hjerteklub! 

Da Give HK fredag løber på banen til  
sæsonens sidste hjemmekamp mod SUS 
Nyborg blev det også et farvel til en 
markant skikkelse i klubben gennem 11 
år. Kedde Jensen stopper ved sæsonens 
afslutning efter først 3 år som træner og 
dernæst 8 år som sportschef. En tung  
afsked for den inkarnerede håndbold-
mand, der ikke tøver med at kalde Give 
for sin hjerteklub. 

Kedde Jensen stopper i Give HK efter 11 år som træner og sportschef - et tungt farvel for den karismatiske håndboldkriger. Foto: Jim Hoff
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velse, så var det den afgøren-
de kamp om 1. pladsen mod 
HC Odense i januar 2023 i 
Odense. Her fører vi jo med 5 
mål efter 40 minutter – men 
tabte med et mål. Det var 
godt nok noget af en ma-
vepuster at se oprykningen 
fordufte helt unødvendigt. 
 
Du har selv trænet og 
oplevet mange for-
skellige spillere  
i din tid i Give.  
Hvem er den bedste 
spiller i din tid efter 
din mening? 

Der har været sindssyg 
mange dygtige spillere i klub-
ben. Men først og fremmest 
har jeg haft fokus på selve 
holdet, det er holdet der 
er det vigtigste og ikke en 
enkelt spiller. Men når det er 
sagt, vil jeg gerne fremhæve 
Kasper Tømrer Nielsen som 
en af de bedste spillere jeg 
hat haft fornøjelsen af, og så 
vil jeg også fremhæve Kasper 
Skov, som den spiller der 
har undergået den flotteste 
udvikling her i klubben. Han 
er i dag en profil på Tønders 
1. divisionshold, så hans rejse 
synes jeg er rigtig flot. 
Du skiftede fra at være træ-
ner til sportschef. Var det et 
karrierestep, du havde drømt 
om?  

Det var både en drøm og 
en ambition., Det der med 
at have fingeren på pulsen 
i forhold til at finde spillere, 
det at man selv kan sammen-
sætte et hold og få brikkerne 
til at falde på plads, synes 
jeg er vildt spændende og 
udfordrende. Egentlig var det 
ikke den store omvæltning, 
for som træner er man jo 
med i udvælgelsesproces-
sen af spillere. Det er kun 
naturligt. Og så synes jeg 
det er sjovt at se de unge 
gutter fra U 19-segmentet 
komme til en klub som Give 
og udvikle sig. Det er et stort 
spring fra ungdomshåndbold 
til seniorhåndbold, så fedt at 
se, når det lykkes.  
 
Give har ligget  
i 2. division sidens 
2012. Skulle man have 
været i 1. division, el-
ler er Give “bare”  
et fint 2. divisions-
hold, og så ikke mere? 

-Hvis truppen er skadesfri og 
sygdomsfri er der er et stort 
potentiale, hvor man helt 
sikkert kan være med helt i 
toppen. Ser vi på i år, har der 
manglet noget bredde, dels 
for at undgå at være sårbare 
over for skader, dels for at 
man kan presse hinanden og 

den vej rundt udvikle spil-
lerne end nu mere. Der må 
ikke være ‘fribilletter’ på et 2. 
divisionshold, alle skal yde sit 
bedste og træne hårdt for at 
være i spil til holdet. Havde vi 
stået med en skadesfri trup 
og lidt mere bredde havde vi 
været en faktor i “guldkam-
pen”. Men der er skabt et 
godt træningsmiljø, og det er 
også en forudsætning for at 
komme op i rækkerne. Og så 
er vi jo gået fra at træne 1 ½ 
gang til 3 gange om ugen, og 
det er bare et must, at spil-
lerne er i sindssyg god form 
– hele tiden. 
 
Du kunne have  
stoppet med det 
samme i januar, da det 
blev bekendtgjort, at 
du skulle stoppe, men 
valgte at blive  
i klubben og tage en 
tørn som træner for 
3. divisionsholdet. 
Var det klubmanden 
Kedde, der her trådte 
i karakter? 
-Hvorfor stoppe nu? Jeg er jo 
glad for at være her og ville 
rigtig gerne have fortsat i 
klubben. Ny åbner der sig en 
ny dør, men jeg vil ikke være 
mine 11 år i Give foruden. 
Her har jeg fået venner for 
livet, og jeg vil altid følge 

Give. Hvis jeg havde stoppet 
samme dag, jeg fik at vide, at 
det var slut til sommer, så var 
jeg nok faldet i et sort hul. 
Nu fandt vi en fælles vej, så 
jeg kunne slutte ordentligt af. 
Jeg har altid været klubbens 
mand, og generelt har jeg al-
tid været længe i de klubber 
jeg har været i som spiller.  
 
Hvilke fremtids- 
perspektiver ser du 
for Give HK? 
-Det er en klub med et stort 
potentiale og stor opbakning, 
Som sagt går hele byen op i 
håndbold, og jeg ser også 1. 
divisionspotentiale i klubben. 
Den opbakning der er fra er-
hvervsklubben og tilskuerne 
er helt unik, så jeg ser det 
som realistisk, at klubben kan 
havne i 1. division. 
 
Når den nye sæson  
starter, får vi så  
Kedde Jensen at se  
til håndbold i den nye 
hal i Give? 
-Ja, det gør I helt sikkert. Jeg 
skal da følge mine drenge. 
Jeg er glad for dem, det er 
nogle herlige knægte, og som 
sagt så er Give min hjerte-
klub. Og jeg har altså været 
her i 11 år så noget må jeg da 
have gjort rigtigt.  

Med denne fine udgangsre-
plik fra en af håndboldklub-
bens mest markante person-
ligheder gennem tiden slutter 
interviewet. Pokalkampen 
mod Otterup starter om lidt, 
og her vil den altid tændte 
håndboldildsjæl ikke gå glip 
af et eneste sekund, når hans 
drenge og hans klub gennem 
nu 11 år skal kæmpe sig vi-
dere til større pokalopgaver, 
gerne mod et af de store hold 
fra håndboldligaen. 
 
Fra reporteren skal lyde en 
tak til Kedde for mange gode 
håndboldsnakke gennem 11 
år, og altid en fornøjelse at 

følge den håndboldgale søn-
derjyde på sidelinjen, når han 
med den største indlevelse 
og temperament har “spillet 
kampene ude på sidelinjen” 
og ofte hjulpet de kære dom-
mere til at træffe de rigtige 
afgørelser, smiley! 
 

Som sportschef gennem mange år i Give HK har Kedde Jensen 
præsenteret en lang række nye spillere ved erhvervsklubbens 
spisninger. Foto: Jim Hoff
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Give Fremads jyllands-
serieholds sæsonfor-
beredelser har været 
præget af skader på 
vitale pladser og deraf 
manglende rytme og 
flow på holdet. Trup-
pen er dog tæt på 
intakt, og der er kom-
met en spændende ny 
spiller til fra Jelling. 
 
Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
FODBOLD: Klokken 14.00 
søndag gik det løs! Her star-
tede seriefodbolden igen, da 
Give Fremads hold i jyllands-
serie 1 sparkede sæsonen i 
gang med en hjemmekamp 
mod ASA fra Aarhus med et 
unødvendigt 3-1 nederlag. 
Gives nyoprykkede mand-
skab har vanen tro været 
gennem en lang opstartsfase, 
der startede 20. januar.  
Der er blevet trænet to gan-
ge ugentligt samt spillet en 
8 testkampe, men desværre 
har sæsonoptakten været en 
skadesplaget en af slagsen.  
 
Det fortæller cheftræner 
Kasper Bach-Jensen og as-
sistenttræner Jesper Jo-
chumsen, der bliver intervie-
wet til Vores LokalAvis en lille 
uge før premieren hjemme på 
Waldstadion den 31. april.  
-En ret stor del af vores 1. 
holdsspillere har været ramt 
af både mindre og større 
skader. Vi snakker afbud fra 
5-6 spillere pr. Kamp i test-
kampene, så det har været 
tungt ikke at kunne trække 
på fuld trup både til kamp og 
træning, fortæller Kasper.  
 
En række spillere  
fra A-kæden ude  
med skader 
På listen over skade spil-
lere finder vi folk som Jonas 
Hansen, Jakob Kristensen, 
Jeppe Jørgensen, Kristoffer 
Larsen, Kasper Larsen, Simon 
Vilstrup, Peter Christensen 
og Mathias Bargmann Mor-
tensen. Dertil har der også 
været lidt afbud til kampene, 
så det har været noget af et 
puslespil at få tingene til at 
gå op. 
-Det er svært at få spillet en 
rytme ind på holdet under 
de betingelser, og samtidig 
er det også svært at få en 
ordentlig tænding til træning, 
når så mange fra A-kæden er 
væk. Dels er konkurrencen 
mindre, dels er vi nødt til at 
passe ekstra på hinanden, så 
vi ikke render ind i flere ska-

der - så det har været lidt af 
en balancegang, konstaterer 
Kasper og Jesper. 
I skrivende stund er Kris og 
Kasper Larsen dog meldt klar, 
ligesom Peter Christensen 
også er med igen. Det ser 
straks værre ud med Simon 
Vilstrup, Jeppe Jørgensen, Jo-
nas Hansen (slem knæskade) 
og Jakob Kristensen i forhold 
til sæsonstarten.  
-Det betyder, at vi mangler 
en vigtig spiller i hver kæde, 
så det er ikke optimalt, kon-
staterer Kasper Bach-Jensen.  
 
Farvel til Østergaard 
– goddag til Thychosen 

Kigger vi generelt på truppen, 
er der stort set status quo i 
forhold til antallet af spillere 
i truppen. Man har mistet 
unge Jonas Østergaard, der 
prøver lykken på DS-holdet 
i Hedensted, hvor han fik et 
indhop i den første turne-
ringskamp. Til gengæld er 
Mathias Thychosen kommet 
til fra Jelling, også en ung 
spiller på 18 år, som har fået 
en god fodboldskoling i VB i 
ungdomsårene.  
Sidste sæson spillede han 
U19 og lidt serie 4-bold i 
Jelling, og kigger vi på den 
unge mands gener, så ved vi, 
at hans mor Mie (datter af 
Ulrich Thychosen) har spillet 
masser af divisionskampe 
for VB plus landskampe, og 
farmand Bjerke gennem en 
årrække var en solid klippe 
på Jellings seriehold i serie 2 
og 3. Der er med andre ord 
bold i den unge mand.  
-Mathias har gjort det fint i 
de 3.4 kampe, vi har brugt 
ham på JS 1. Man kan se, han 
er godt skolet i VB, og Mathi-
as har et stort udviklingspo-
tentiale. Han skal lige vænne 

sig til at spille seniorbold på 
det her niveau, men han er 
en fodboldklog gut, en god 
8’er på midtbanen, der har 
et fint blik for spillet Nu skal 
han lige have tid til at udvikle 
sig, og generelt vil jeg sige, at 
han bliver rigtig spændende 
at følge, lyder det samstem-
mende fra trænerteamet. 
 
Stort set status quo 
mht. truppen 

Der har under optakten 
været omkring 40 forskellige 
spillere til træning, hvorfra JS 
1, og det også nyoprykkede 
serie 1 hold under ledelse af 
Brian Sølund og Flemming 
Duus har kunnet plukke fra 
til testkampene her i opstar-
ten. Give stiller i år med de to 
førnævnte hold plus et hold 
i serie 4. 
-I store træk er det lyk-
kedes at holde sammen 
på den trup, der stod bag 
oprykningen sidste sæson. 
Nikolaj Knudsen (rutineret 
og boldfast midtbanespiller, 
red.) kommer nok til at drosle 
lidt ned grundet job/familie, 
men ham vil vi kunne bruge 
på serie 1-holdet Og det er 
fint med noget rutine her. 
Holdet har mistet lidt spillere, 
unge gutter, der er flyttet til 
Aarhus, men stadig et godt 
hold med både unge talenter 
og rutinerede folk på banen, 
hvor unge gutter som Hugo, 
Bjørn og Rasmus byder sig 
godt til, konstaterer Kasper.  
 
-Vi skal ramme vores 
topniveau hver gang 

Som nyoprykker til JS 1 vil 
man automatisk møde bedre 
og klogere hold, der kynisk 
vil straffe de fejl, man begår. 
Men det afskrækker ikke de 

to succestrænere. 
-Som udgangspunkt går vi ud 
og spiller vores spil, men vi 
skal være mere skarpe og op-
mærksomme mod en række 
dygtige modstandere. Men 
vi kan godt være med, hvis 
vi går ud og rammer vores 
topniveau – og det skal vi 
så gøre hver gang, og vi skal 
være meget opmærksomme 
på at undgå at lave fejl.  
-Nu handler det om at 
komme godt i gang efter en 
uheldig opstart, og som sagt, 

rammer vi vores topniveau, 
så kan vi blande os i top 4. 
Jeg tænker, det er sådan, at 
vi kan slå alle hold i rækken, 
men vi kan omvendt også 
tabe til alle, hvis vi ikke er 
der på dagen. Derfor skal vi 
stå sammen som et stærkt 
kollektiv, vi slås og bløde 
sammen, vi skal have en god 
organisation, og så skal vi 
være stærke på dødbolde 
og omstillinger – og netop 
omstillinger er vores fronttrio 
som skræddersyet til at gen-
nemføre på højt niveau, siger 
Kasper og Jesper. 
 
Efter to oprykninger 
handler det nu om 
overlevelse 
Kasper går i gang med sin 3. 
sæson i Give. Han startede 
januar 2022, mens Jesper 
kom til Give Fremad senere 
i 2022. De sidste 2 /12 år 
har de to og deres mandskab 
vundet mange kampe og 
opnået to oprykninger, så 
det har i høj grad handlet 
om medgang og medvind på 
cykelstien. 
-Vi kommer som hold med 
en god mental ballast efter 
nogle år med succes. I denne 
sæson skal vi muligvis også 
være gode til at håndtere 
lidt modgang i kampe mod 
dygtige modstandere. Her 

får vi brug for den rutinerede 
kerne på holdet, når vi skal 
stå sammen i modvind – og 
de typer, der kan det, har vi 
også på holdet. Rent taktisk 
har vi også flere modeller at 
spille ud fra, hvilket vi uden 
tvivl også vil få brug for i de 
14 kampe i foråret  
-Vores helt klare målsætning 
er, at vi skal overleve i denne 
stærke række. Der er ingen 
lette hold, ingen lette kampe, 
så vi skal virkelig være klar 
til hver eneste kamp. Jeg 
vurderer at Esbjerg må være 
en oprykningsfavorit, men 
vores første modstander ASA 
er også et virkelig godt hold 
med spillere med erfaring fra 
danmarksserien, så det er lige 
på og hårdt fra start, pointe-
rer Givetræneren. 
 
Give er i kreds med følgende 
hold: Bredballe, Fuglebak-
ken, ASA, Aarhus, Esbjerg fB, 
Kolding B., Odder og Aarhus 
19.00. Bredballe, Fuglebak-
ken og ASA har henholdsvis 
3, 2 og 1points med over fra 
efteråret. 

Give Fremads jyllandsseriehold går ind til sæsonen  
efter skadesplaget opstartsforløb

Cheftræner Kasper Bach-Jensen og assisstenttræner Jesper Jochumsen imødeser en svær sæson  
som nyoprykker i JS 1 – men opgaven er bestemt heller ikke umulig. Foto: Jim Hoff

Den 18-årige midtbanespiller Mathias Thychosen fra Jelling er ny mand i Gives JS-trup. Foto: Jim Hoff



Uge 15 · 2024Side 9

vejlemusikteater.dk

TINA DICKOW & SUSPEKT
23. AUGUST 2024

2024

JADA & ANDREAS ODBJERG
16. AUGUST 2024

Mulighed for eget 
VIP område med fri bar
Vejle Musikteater forvandler traditionen tro 

Byparken i Vejle til et ægte koncertfællesskab med 
sol, sommer, grønt græs og kolde øl.  

For oplevelserne - for sammenholdet - for Vejle!

Kontakt Pernille på 
perat@vejle.dk eller tlf: 30314675 

for booking eller mere info.

Rock I Byparken Erhvervsområde

Ønsker du at give dine medarbejdere en oplevelse ud over det sædvanlige? Nyt koncept i 2024
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Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk 

BYUDVIKLING: 22 borgere 
mødte op, da Give Udvik-
lingsråd og Give Campings 
nye lejrchef Brian Christi-
ansen fra Tørring havde 
indkaldt til møde i cafeteriet 
på campingpladsen, dels for 
at orientere om setuppet 
bag Give Camping, dels for 
at rekruttere folk til den nye 
forening De Grønne Fingre. 
Efter en velkomst ved Lars 
Utoft, Give Udviklingsråds 
næstformand, fik Brian Chri-
stiansen ordet, og han rede-
gjorde indledningsvist for det 
nye koncept, der fundamen-
talt skal drifte og løfte Give 
Camping ind i fremtiden.  
Allerførst fik vi en fortælling 
om, hvordan han var havnet i 
campingverdenen. 
 
Fra formand  
i udviklingsråd  
til lejrchef 
-Jeg har i mange siddet som 
formand for udviklingsrådet 
i Tørring, og da vi for nogle 
år siden oplevede problemer 
med at fastholde en stabil 
drift af campingpladsen, 
involverede jeg mig i bestyrel-
sesarbejdet. Vi måtte gennem 
en stormfuld periode med 
hurtigt skiftende lejrchefer, 
og det endte så med, at jeg 
godt kunne se mig selv som 
lejrchef på campingpladsen.  
-Men det er en lille plads ved 
en mindre by, så det er svært 
at få sådan en plads til at 
løbe rundt, og så var det jeg 
fik ideen om Dansk Camping 
Management, hvor man sam-
ler flere mindre pladser under 
et. Jeg blev inspireret til ideen 
fra min tid som hoteldirektør 
hos Danland, hvor man netop 
også samlede flere mindre fe-
riebyer under ét management 
for at få det til at køre rundt. 
Det fungerede, og det er det 
koncept jeg i bund og grund 
vil overføre til Dansk Camping 
Management.  
 
Give og Tørring  
Camping med i Dansk 
Camping Management 
Lige her og nu er der to 
pladser med i konceptet, 
pladsen i Tørring og den 

i Give, og på sigt er det 
Brians hensigt, at der skal 
være 8-10 pladser med i 
konceptet for at opnå en vis 
økonomisk bæredygtighed. 
-Og så kan det jo også være, 
at det kan kaste en lille løn 
af sig til mig, lød det fra 
Brian Christiansen med et 
skævt smil.  

Pladsen bliver en elektro-
nisk/digital plads, hvor man 
booker sin plads online, 
får en kode, som man så 
taster ind, når man ankom-
mer. Man vil blive mødt af 
et stort infoskilt, der viser, 
hvilken plads man har boo-
ket, og hvor den ligger. Det 
bliver Brians søn Carl, der er 
uddannet multimediedesig-
ner, der kommer til at facili-
tere pladsens SoMe-afdeling 
og bookingsystem.  
Så kom Brian Christiansen 
ind på selve konceptet 
omkring De Grønne Fingre, 
et velkendt koncept, der har 
kørt i Tørring i nogle år med 
succes.  
 
Udvendigt  
vedligehold og  
kontaktskabende 
De Grønne Fingre er en for-
ening, hvor en række frivillige 
vedligeholder campingplad-
sen udvendigt – og får en vis 
procentdel af omsætningen 
til klubklassen i løn.  
-Arbejdsopgaverne består 
i at holde pladsen, der skal 
rives, fejes, klippes hæk, slås 
græs og tømmes affald. Jeg 
stiller maskiner til rådighed, 
havetraktor osv. Jeg vurde-
rer, at der skal lægges tre 
mandetimer pr. dag herude 
i sæsonen, og jo flere I er, 
desto mere fleksibelt kan I 
jo planlægge jeres arbejds-
kalender. Jeg vil også godt 
pointere, at de frivillige ikke 
skal gøre rent indvendigt på 
toiletter osv. Der hyrer jeg 
et firma, der hedder Clean 
Team. Og så er det vigtigt 
at understrege, at I kører 
arbejdsopgaverne som I vil, 
I fordeler selv opgaverne, 
bare I overholder aftalerne. 
Når vi går ind i det her sam-
men er det som et team, 
hvor vi behandler hinanden 
med respekt, betoner Brian 
Christiansen.  

De Grønne Fingre skal også 
være med til at skabe liv 
på pladsen og gerne skabe 
kontakt til folk på pladsen 
og skabe kontakt mellem 
campisterne og byen.  
-Det er vigtigt, at campi-
sterne også bruger byen og 
byens butikker, det er med 
til at holde gang i byen. Vi 
skal undgå ledige lokaler 
i bymidten, og her kan en 
velfungerende campingplads 
bestemt betyde noget, siger 
Brian Christiansen. 
 
Får 5 procent af 
omsætningen til for-
eningskassen 
Han understreger, at De 
Grønne Fingre ikke skal 
arbejde gratis, selv om de er 
frivillige.  
-Der vil blive indbetalt 5 
procent af campingpladsens 
omsætning til foreningskas-
sen. Og I bestemmer selv, 
hvordan I vil bruge pengene. 
I kan vælge at støtte gode 
formål i byen, I kan afholde 
en julefrokost osv. Det sty-
rer I 100 procent selv. Mht. 
Udviklingen af selve cam-
pingpladsen, så ligger det 
100 procent i mine hænder. 
I skal ikke sende penge 
tilbage til campingpladsen. 
Fra starten af kan jeg råde 
over en del af den gamle 
træningsbane, og kommu-
nen har lover, at der bliver 
lagt strøm ind til de sidste 

pladser til efteråret, så hele 
banen bliver til rådighed for 
campisterne. 
Derudover kunne Brian også 
oplyse, at han etablerer 6 
pladser til autocampere på 
p-pladsen ved siden af pe-
tanquebanen ved indkørslen 
til campingpladsen. 
 
16 personer er klar  
til at få grønne fingre 

Ud af de 22 mødedeltagere 
gav de 16 tilsagn om at de 
gerne vil være med i De 
Grønne Fingre, og dermed er 
de første 160 grønne fingre 
meldt klar. Der blev på dagen 
nedsat en arbejdsgruppe 
bestående af Børge Chri-
stensen, Kurt Vemmelund, 
Kirsten Pedersen og Ivan 
Nielsen, og de skal nu løbe 
vedtægterne igennem og 
pudseformuleringerne til, 
ligesom de også får til op-
gave at indkalde til stiftende 
generalforsamling i den nye 
forening. 

Af andre faktuelle ting blev 
det nævnt, at Vejle Kommune 
ufortrødent kører drift og 
vedligehold af svømmebadet, 
legepladsen er ligeledes en 
kommunal opgave, og så blev 
det vendt nogle planer om, 
hvordan man kan anvende 
minigolfbanen – og hvordan 
der også kan tjenes lidt hånd-
ører der.  

Tæt på at lande en  
bestyrer til cafeteriet 
Et andet særdeles relevant 
spørgsmål handler om 
kiosken og cafeteriet. En 
campingplads uden disse 
faciliteter er lige så relevant 
som et friluftsbad uden vand, 
så her arbejdes der ifølge 
Lars Utoft stenhårdt på at 
lande en bestyrer. 
-Vi er i tæt og konstruktiv 
dialog med en meget interes-
seret person, der kan og vil 
drive cafeteriet. Jeg håber og 
tror, at det kan falde på plads 
inden for 2-3 uger, og lykkes 
det, så får vi virkelig et inte-
ressant setup her i cafeteriet, 
som både vil komme cam-
pingpladsen og byen til gode, 
siger Lars Utoft.   
 
Forventet åbning  
den 8. maj 

Brian Christiansen forventer 
at åbne pladsen den 8- maj, 
altså lige op til Kristi himmel-
fartsferien, og hans ambition 
er at levere et professionelt 
setup, hvor man bevarer 
status som 2-stjernet cam-
pingplads.  
-På sigt skal der udvikles på 
pladsen, Jeg håber på, at vi i 
2025 kan etablere hytter, for 
det er en efterspurgt vare. 
Det handler jo også om at 
sikre et godt afkast, også til 
kommunen, for de er også en 
del af det her, og er derfor 

også motiverede for, at det 
skal gå godt her på pladsen. 
Vi gør det her for byen, og 
derfor er det en fornøjelse, 
at så mange møder op i dag 
og tilbyder deres hjælp. Det 
er virkelig et godt signal og 
en god start, pointerer Brian 
Christiansen.  
 
Lettelse  
hos Gerda Jørgensen 

Den melding fulgte byråds-
medlem Gerda Jørgensen (V), 
der er formand for teknisk ud-
valg i Vejle Kommune, op på. 
-Jeg er virkelig superglad fort, 
at det her projekt er lyk-
kedes. Jeg har som lokalpo-
litiker fået en del skældud 
de sidste måneder pga. 
udfordringerne her på cam-
pingpladsen, men nu står vi 
og kan åbne pladsen til maj. 
Det er glædeligt med denne 
store opbakning her i dag, og 
de ord der er sagt fra jer, der 
er mødt op her i dag, viser 
jo, at det her er byens sted. 
Det bliver megagodt, det her, 
konstaterer Gerda Jørgensen. 

Dermed en flot start på pro-
jekt De Grønne Fingre, og ar-
bejdsgruppen har indkaldt til 
stiftende generalforsamling 
den 17. april klokken 19.00 i 
cafeteriet på Give Camping.

160 grønne fingre klar til  
at passe godt på campingpladsen 

 Brian Christiansen fra Tørring er den nye lejrchef på Give Camping, og han ser frem til samarbejdet med De Grønne Fingre, der skal stå 
for vedligehold af det udvendige på campingpladsen. Foto: Jim Hoff

Onsdag præsenterede den nye lejrchef på Give 
Camping, Brian Christiansen, det koncept, der 
skal fremtidssikre driften af campingpladsen i 
Give. Et koncept der kalder på lokal sammen-
hængskraft og frivillig arbejdskraft i form af 
den nye forening De Grønne Fingre. Der afhol-
des stiftende generalforsamling den 17. april 
kl. 19.00 i cafeteriet på campingpladsen. 
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Har ruden fået stenslag?

Ofte kan stenslag repareres uden, at hele ruden skal skiftes
Et stenslag eller en revne i ruden behøver ikke at betyde udskiftning af  
hele ruden. Oftest kan et stenslag eller en revne repareres, så de bliver  
næsten usynlige. Det er vigtigt, at stenslaget plastres til, så snart skaden  
er sket for at undgå urenheder. Kom ind til os og få et stenslagsplaster  
og lad os kigge på skaden.

Finn´s Autoværksted A/S
Håndværkervej 1, Givskud

7323 Give

Tlf.: 7573 0255

finnsauto.dk

Invitation 
25 års jubilæum

I anledning af  
vores mekaniker Jakob Jensens 
25 års jubilæum, vil vi gerne se 

familie, venner, kunder og  
forretningsforbindelse til  

ÅBENT HUS FREDAG  
DEN 12. APRIL kl. 14.00–17.00.  
Der bliver serveret pandekager 

samt øl/vand.  

Vi glæder os til at se jer  
i Givskud

I FORBINDELSE  
MED JUBILÆET HAR VI 

ÅBENT lørdag og søndag  
den 13.–14. april  

kl. 11.00–16.00 hvor der 
er SUPER TILBUD  

på biler og vi rafler om 
prisen på undervogns-

behandling!

Der er  
smagsprøver  

fra Jelling  
Bryggeri!

VI TRÆKKER  
LOD LØRDAG OG 

SØNDAG på  
indgangsbilletterne 

om flotte  
præmier!

ÅBENT HUS 
lørdag & søndag d. 13. – 14. april 

KL. 11.00 - 16.00

Vi holder

Der trækkes lod på 

indgangsbilletten 

2 gange dagligt

Flotte gevinster, 

bio billetter og vin

ÅBENT H
US 

RABAT

    AUDI Q3
FØR PRIS 
        209.900 kr

RABAT 30.000 KR

179.900,-

ÅBENT H
US 

RABAT

    KIA NIRO
FØR PRIS 
        164.800 kr

RABAT 30.000 KR

134.800,-

MANGE ANDRE SPÆNDENDE BILER MED LAGER MED STOR ÅBENT HUS RABAT

MØD EKSTERNE 
UDSTILLERE

▶ Jelling Bryggeri  
   med smagsprøver
▶ Flowers by Facius
▶ Givskud El 
   med solceller
▶ Vildtshoppen
▶ Perfect Wine 
   med smagsprøver

RAFEL & FÅ RABAT

Rafel om en 

undervognsbehandling 

DU KAN RAFLE DIG TIL  

10-25 %

Jernbanegade 16  ·  Give
Tlf. 89 89 85 50

Boligmarkedet er ikke let at gennemskue. Går det op, går 
det ned? Skal du slå til nu, eller er det bedre at vente?

Kom til boligarrangement 23. april  kl. 17.00 – 18.30 
i Jyske Bank, Jernbanegade 16 i Give.

Du får værdifuld viden om boligmarkedet for både købere og sælgere – generelt 
og med lokale øjne, når vi får besøg af Realmæglerne Maiken Nørtoft.

Læs mere og tilmeld dig på jyskebank.dk/boligdroemme.

Vi glæder os til at se dig.

Boligmarkedet lige nu 
– bliv klar til dit næste boligkøb

Kom til boligarrangement

Lørdag den 13. april 
2024 går Motor Mille 
kendt fra Ramasjang 
på scenen i Givskud 
Zoo – Zootopia og 
underholder hele 
familien med skønne 
sange, sjov og dans.

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk

Sæson 2024 i Givskud Zoo 
– Zootopia byder på et væld 
af underholdende shows 

for børn og barnlige sjæle. 
Igen i år er eventkalenderen 
spækket med fine tiltag, og 
første show i rækken bliver 
med fart over feltet, for her 
går selveste Motor Mille på 
scenen lørdag den 13. april 
klokken 14.00.
Showet med Motor Mille 
foregår lørdag på parke-
ringspladsen P3 bag Safari 
Shop, og nu kommer vi til det 
allerbedste: Det er gratis at 
overvære koncerten, når en-
tré til Givskud Zoo – Zooto-
pia er betalt.

Fuld af spas

Motor Mille er, som rigtig 
mange børn nok ved, en 
super sej pige, som gennem 
det seneste årti har optrådt 
på DRs Ramasjang utallige 
gange. Når Motor Mille er på 
TV, tager hun rundt og prøver 
forskellige maskiner som 
mejetærskere, gravemaskiner 
og helikoptere.

Motorer og maskiner er dog 
ikke på programmet, når hun 
lørdag den 13. april 2024 
går på scenen i Givskud Zoo 
– Zootopia. Her folder den 
friske unge dame sig ud med 
sang og dans, samtidig med 
at hun laver en sjov med bør-
nene og sørger for, at de får 
alletiders sjove oplevelse.

Motor Mille har udgivet egne 
numre, som de fleste børn 
nok kender fra Ramasjang 
eller Cirkus Summarum, og 
til showet i Givskud Zoo – 
Zootopia kan publikum glæde 
sig til at opleve de velkendte 
numre som Børnebanden, 
Hop og drej rundt og Mig og 
Mamma Mia.

Motor Mille klar med forrygende  
børneshow i Givskud Zoo – Zootopia

Lørdag den 13. april 2024 går Motor Mille kendt fra Ramasjang 
på scenen i Givskud Zoo – Zootopia
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GIVE SUPERBRUGS 
– lidt udover det sædvanlige

Åbningstider: Mandag - fredag 8.00-20.00 Lørdag og søndag 8.00-18.00 
SuperBrugsen Give . Fredensgade 1 . 7323 Give . Tlf. 7573 1422. Der tages forbehold for udsolgte varer.

SLAGTER MARKED 
STORKØB
600-1800 G. KG-PRIS MAKS. 142,86. 

1 PAKKE PÅLÆG 
COOP  
FLERE VARIANTER

COPP KNÆKBRØD 
200-250 G.  
FRIT VALGV

1 PAKKE HVIDE 
FROKOST SERVIETTER 
33 X 33 CM. 3-LAG.   
20 STK. 

1 PAKKE REVET OST 
COOP. MOZZARELLA ELLER CHEDDAR  
200-150 G.   
FRIT VALG

2 KG.  FRISK HAKKET
DANSK SVINEKØD

8-12 % 

GÆLDER DEN 
9. - 10. - 11. APRIL

TIRSDAG, ONSDAG  
& TORSDAG

TIRSDAG, ONSDAG  
& TORSDAG

Okse -
medaljon 

600 g
med bacon

i skiver
Svinebryst  

1400 g

Pr. pk. kun

100,-
Gælder den 

9.-10.-11. april

i tern
Oksekød  

700 g

Wiener-

700 g
schnitzler

Oksekød  

700 g
i strimler

Hakket  

1500 g
gris og kalv

Flæskesteg

2000 -  
2500 g

2 kg. kun

99,-
Gælder den 

9.-10.-11. april

Der hakkes hver dag

Pr. pk. kun

895
Gælder den 

9.-10.-11. april

 ½ LITER SODAVAND 
FRA COOP   
MANGE VARIANTER 
+ PANT

Pr. fl. kun

3,-
Gælder den 

9.-10.-11. april

Pr. pk. kun

10,-
Gælder den 

9.-10.-11. april

Pr. pk. kun

395
Gælder den 

9.-10.-11. april

Pr. pk. kun

1295
Gælder den 

9.-10.-11. april
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GIVE SUPERBRUGS 
– lidt udover det sædvanlige

Åbningstider: Mandag - fredag 8.00-20.00 Lørdag og søndag 8.00-18.00 
SuperBrugsen Give . Fredensgade 1 . 7323 Give . Tlf. 7573 1422. Der tages forbehold for udsolgte varer.

ALTID GOD WEEKEND PRIS PÅ

Gælder kun fredag

Pr. stk. kun

45,-
Gælder den 

12.-13.-14. april

DIN LOKALE SLAGTER SKÆRER 
FLOTTE RIBEYE 
STEAKS
CA 250 G.
SÆLGES MED  
4 STK PR PAKKE

DIN LOKALE DELIKATESSE TILBYDER
FREDAGS  
SMØRRE- 
BRØD 

1 STJERNE-
KASTER 
MED 2 STEGTE FISK  
OG PYNT

WEEKEND PRISER

NYHED de vildt populære
IRMA SAUCER 
MANGE VARIANTER  
245-260 G 

Pr. stk. kun

10,-
Gælder den 

12.-13.-14. april

Pr. stk. kun

27,-
Gælder kun 

fredag

Pr. stk. kun

3995
Gælder kun 

fredag

UGENS KØB  
1 FL. VERONIA  
APPASSIMENTO 
RØD VIN, SICILIEN ITALIEN

VIDSTE DU VI HAR 
BYENS STØRSTE UDVALG I 
BLAND SELV SLIK 
VI HAR 120 VARIANTER

Pr. fl. kun

35,-
Gælder den 

12.-13.-14. april

Pr. 100g. kun

995
Gælder alle  

weekender hele  
året

Spar 94,95 pr. flaske. Det er et  VIN KUP !!!

Langt under ½ pris
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Bestil nu på www.happydays.nu eller ring 70 20 34 48
Telefonen er åben hverdage kl. 9-17. 
Afbestillingsforsikring kan tilkøbes. Ekspeditionsgebyr 99,-.  Forbehold for tryk- og prisfejl samt udsolgt.  

Teknisk arrangør:  Rejsekode: VORESLOKALAVIS

Som læser af VORES LokalAvis får du disse specielle læsertilbud 
på kør selv-ferie. Oplys rejsekoden ”VORESLOKALAVIS” 

ved bestilling – så får du automatisk rabatprisen.

Pris pr. pers. i Molbo-suite  

2.149,-
Pris uden rejsekode 2.449,-

Hotel Fuglsøcentret på Djursland
Hotel Fuglsøcentret ligger midt i Mols Bjerge, kun 1 kilometer 
fra Fuglsø Strand og med imponerende udsigt over området, 
der i 2009 blev udnævnt som nationalpark. Landskabet om-
kring de danske bjerge, hvor bosætninger fra den tidligste 
stenalder sætter sit særpræg, fortæller nemlig historien om, 
hvordan Danmarks natur er blevet skabt helt tilbage i istiden. 
Her kommer I helt tæt på noget af den smukkeste natur, Dan-
mark har at byde på, ved at færdes til fods eller cykel ad de 
afmærkede stier og skovveje.

• 4 overnatninger
• 4 x morgenbuffet
• 4 x 2-retters middag/buffet
• Fri kaffe, te og kakao
• Fri adgang til sportshaller, 
     badmintonbaner, boldbaner, 
     naturgolf m.m.

Børnerabat (ved 2 voksne)
1 barn 0-5 år gratis. 2 børn 6-14 år ½ pris.

Kun slutrengøring..

Feriecenter på toppen af Mols Bjerge

Valgfri ankomst 1.5.-25.9.2024. Ankomst søndag 12.5.-20.10.2024.

Rustik charme i Salzburgerland Pris pr. pers. 
i dbl. værelse  

4.499,-
Pris uden rejsekode 4.799,-

Pristillæg 7.7.-21.9.: 300,-

Hotel Ferienwelt Kristal HHHH i Rauris, Østrig
Med base i den lille alpeby Rauris kan hele familien glæde sig 
til at møde alle de populære traditioner i idylliske Østrig. Jeres 
hotel er en del af den originale oplevelse – charmerende ind-
rettet i rustik alpestil og beliggende midt i naturens smukke-
ste rammer kun 350 meter fra bjergbanen Kreuzbodenbahn 
og 1,5 km fra kabinebanen Rauriser Hochalmenbahn. Det 
giver jer nærmest direkte adgang til den 1.800 km² store na-
tionalpark Hohe Tauern, hvoraf mere end 150 km afmærkede 
vandrestier og 35 km cykelstier ligger lige omkring Rauris.

• 7 overnatninger
• 7 x morgenbuffet
• 7 x 4-retters middag/buffet 
     inkl. salatbar
• 1 x Sommerkort med rabat på 
     bjergbane, friluftsbad, museum,
     gratis guidede vandreture m.m.
• Værelse med balkon

Vinferie ved Mosel Pris pr. pers. i dbl. værelse  

2.349,-
Pris uden rejsekode 2.649,-

Hotel Alte Dorfschänke HHH i Kinderbeuern, Sydtyskland
Mosel slynger sig gennem et af de smukkeste flodland-
skaber i verden, hvor borgruiner på ensomme bjergtoppe 
troner over frodige vinterrasser og sejlbåde på evig fart 
langs flodens blå bånd. Mellem Trier og Koblenz flyder 
Mosel bugtende gennem den ene traditionsrige vinby ef-
ter den anden. Og her, i en dalsænkning oppe i højderne, 
ligger Hotel Alte Dorfschänke i den lille middelalderby Kin-
derbeuern omgivet af de bløde, grønne bjerge.

Ankomst søndage 12.5.-20.10.2024.

• 5 overnatninger
• 5 x morgenbuffet
• 5 x 3-retters middag
• 1 x øl, sodavand eller kaffe
• 1 flaske vin pr. vær. ved afrejse
• 20 % rabat på billetter til rute-
    både på Mosel og Rhinen

Hotel Biondi HHHH i Montecatini Terme, Norditalien
I Toscanas største kurby Montecatini Terme findes de bedste italienske traditioner for velvære og afslapning. 
Regionen er med rette et af de mest eftertragtede feriemål i Europa, og udgangspunktet for at udleve den 
italienske feriedrøm er det familieejede Hotel Biondi, der ligger centralt i byen lige ved den historiske kurpark 
Parco delle Terme. Her i området er der både mulighed for at opleve kunst i absolut verdensklasse og at læne sig 
tilbage og nyde de naturskønne omgivelser med et godt glas Chianti. Montecatini Terme ligger lige i smørhullet 
mellem fascinerende Lucca (28 km) og renæssancebyen Firenze (52 km). 

Pris pr. pers. i dbl. værelse 

2.399,-
Pris uden rejsekode fra 2.699,-

Pristillæg 1.4.-30.6. og 26.8.-31.10.: 200,-

Valgfri ankomst 1.4.-25.10.2024. Børnerabat (ved 2 voksne)
1 barn 0-5 år gratis. 2 børn 6-14 år ½ pris.

Maks. 2 børn pr. vær.

• 7 overnatninger
• 7 x morgenbuffet
• 7 x 3-retters middag
• ½ flaske vin til 
    opholdets første middag
• Velkomstdrink

Am Weststrand Aparthotel Kühlungsborn i Nordtyskland
At besøge den gamle badeby på Mecklenburg-Vorpommerns 
østersøkyst er som at træde tilbage i historien, dengang der 
virkelig var romantik og elegance til. Kühlungsborn var den 
første af de legendariske, tyske kurbadebyer, der fik sin re-
næssance efter Murens fald, og man genetablerede hurtigt 
byens klassiske badebro til glæde og gavn året rundt. 

Badehotellet på strandpromenaden

•  3 overnatninger
•  3 x morgenmad serveret ved 
    bordet inkl. et glas bobler
•  1 x dagens middag inkl. 1 glas 
    øl, vin eller sodavand
•  En lille velkomstgave
•  Værelse med balkon/terrasse
•  Fri parkering

 
Pris pr. pers. i dbl. værelse  

1.649,-
Pris uden rejsekode 1.799,-

Pristillæg 9.5.-4.7.: 300,-

Valgfri ankomst t.o.m. 1.7.2024.

Børnerabat (ved 2 voksne)
2 børn 0-5 år gratis. 2 børn 6-9 år ½ pris.
2 børn 10-15 år 30 % rabat.
Maks. 2 børn pr. vær.

Oplev Toscanas ferieperle

2 nætter 1.149,-
3 nætter 1.699,-
5 nætter 2.499,-

4 nætter fra 1.849,-

Kurafgift på 
EUR 1,60-3,00 
pr. person pr. døgn. 
Kun slutrengøring..

Turistskat EUR 1,40 pr. person over 10 år pr. døgn.

Book tidligt-rabat.
Prisen stiger pr. 1.5. 

med op til 400,- pr. pers. 

3 nætter fra 2.249,-4 nætter fra 2.299,-

Turistskat EUR 2,- pr. person (fra 15 år) pr. døgn.

Kør selv-ferie med

HURRA!
HAPPYDAYS FEJRER 

20 ÅRS JUBILÆUM I 2024

3 nætter fra 1.199,-
5 nætter fra 1.999,-

Kurafgift EUR 2,- pr. person (fra 15 år) pr. døgn.

SCAN  KODEN OG SE FLEREREJSETILBUD



Uge 15 · 2024Side 15

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
SEJRUP: Historierne om 
ulveangreb på får bliver flere 
og flere, og nu kan vi også 
sætte et kryds på kortet for 
ulveangreb i Danmark ud for 
Kollemortenvej 74 i Sejrup. 
Her bor Dorthe og Elvin Kyed 
på deres landejendom, og ud 
over at nyde gårdens smukke 
beliggenhed og naturen i det 
bakkede terræn med bæk og 
grønne enge, så har de også 
slået sig ind på fårehold på 
hobbyniveau.  

Inden vi gik ind i påsken, 
bestod besætningen af 9 får 
og 3 lam, men da vi kom til 
påskesøndag, var besætnin-
gen blevet noget minimeret.  
 
2 får bidt ihjel,  
2 lam forsvundet 

-Jeg vågnede tidligt påske-
søndag, da det blev lyst, så 
jeg tænkte, jeg lige ville gå 
ned til engen for at se, hvor-
dan fårene havde det. Der er 
nogle drægtige får i flokken, 
så jeg skulle se, om der var 
kommet nye lam til verden. 
Det er altid spændende, når 
der er nye lam på vej.  
-Men det syn der mødte 
mig, var godt nok trist. Nede 
i bækken lå der et dødt får, 
oppe på kanten af engen 
endnu et dødt får, begge 
skamferet og bidt ihjel. Og så 
fandt jeg også to skambidte 
får på engen. Derudover 
manglede der to næsten ny-
fødte lam. Resten af fåreklok-
ken stod samlet, helt stive 
af skræk. Her blev jeg godt 
nok ked af det og gal, rigtig 
træt af det, og det første jeg 
tænkte var, at det her det var 
en ulv, der havde været på 
spil, fortæller Elvin. 
 
Naturstyrelsen:  
Ingen tvivl – det er  
et ulveangreb! 
Da han kom tilbage til går-
den, fik han sammen med 
Dorthe fundet frem til tele-
fonnummeret på Natursty-
relsens “Ulvetelefon”, hvor de 
fik indberettet overfaldene 
på fårene.  
-Manden fra Naturstyrelsen 
kom så klokken 18.00, og 
han konstaterede stort set 

med det samme, at der uden 
tvivl var tale om et ulvean-
greb. Ulve angriber typisk 
først bagenden på fåret for at 
vælte det, og så går de efter 
stræben for at dræbe fåret. 
-Han lavede en ‘retsmedi-
cinsk’ undersøgelse, hvor han 
fjerner pelsen på de døde får 
og kan på den måde nær-
studere bidemærkerne. Og 
han var derefter 100 procent 
sikker på, at det var en ulv, 
der havde været på spil. Også 
fordi, at det var tydeligt, at 
kun fårenes bugfedt var spist 
plus noget af indmaden – og 
alle de ting peger entydigt på 
et ulveangreb, siger Elvin. 
 
Nu skal fårene  
sælges 

Angrebet rammer ekstra 
hårdt i en tid, hvor fårene 
er drægtige, og i en tid hvor 
børnene havde været på 
besøg langfredag og netop 
havde hygget sig ved synet af 
de nyfødte påskelam.  
-En af grundene til at vi 
netop holder får er jo for 
børnebørnenes skyld. De 
elsker at komme herud og 
se fårene og lammene, så de 
blev da godt kede af det, da 
vi fortalte dem, hvad der var 
sket. For vi holder jo får for 
fornøjelsens skyldt, det skal 
være en glæde for familien, 
men når sådan noget her 
sker, så er vi ret enige om, at 
vi skal have solgt fårene - på 
den måde her er der bare 
ikke en fornøjelse mere, lyder 
det samstemmende fra Dor-
the og Elvin, der forventer, at 
fårene er solgt inden næste 
vinter.  

Det er, heldigvis, første 
gang at de bliver ramt af et 
ulveangreb, men for cirka 14 
dagens siden gik den første 
snak om en ulvespotting i 
området, idet folk i nabolaget 
havde set en ulv på Genvej, 
der ligger en lille kilometers 
penge fra Dorthe og Elvins 
bopæl.  
 
Elvin: Der bør indføres 
regulering af ulve 

Nu er det jo sådan, at ulven 
er fredet her i Danmark og 
har været det i EU siden 
1992, og det er ifølge Elvin 
problematisk.  

-Jeg er ikke personligt bange 
for ulven. De er sky dyr, der er 
bange form mennesker, men 
vi skal passe på med at de 
bliver vant til os mennesker. 
Jeg mener helt sikkert, at der 
skal foretages en regulering 
af ulvene, når de kommer 
for tæt på vi mennesker. Jeg 
frygter den dag, hvor vi kan 
læse om en ulv, der har over-
faldet et barn. Nu er jeg selv 
jæger gennem mange år, og 
jeg mener, at det skulle være 
ok, at jeg skyder en ulv, der 
trænger ind i min eng, hvor 
der går får og lam og græsser. 
Faktisk så jeg gerne, at ulven 
blev udryddet her i Danmark 
– men vi får jo nok først lov til 
at regulere, når den rykker ind 
i Nordsjælland, konstaterer 
Elvin med et skævt smil. 
 
Erstatning på vej 

Når man som Dorthe og Elvin 
akut bliver ramt af ulvean-
greb i fåreflokken, så træder 
Naturstyrelsen til med en 
erstatning, 
-Jeg kender ikke pt. de nøj-
agtige beløb i forhold til den 
erstatning, vi kan få. Men 
jeg ved, at de drægtige får 
giver mere i erstatning end 
de nyfødte lam. Derudover 
kan vi også få tilskud til ul-
vehegn, men det bliver ikke 
aktuelt for vores vedkom-
mende med ulvehegn. Vi har 
2 kilometer, der skal hegnes 

ind, det bliver dyrt, uanset 
om der gives tilskud, og så 
er der en masse vedligehold 
med at holde græsset nede, 
så elhegnet stadig er funk-
tionelt. Det tager jo en hel 
dag bare at slå græs, og som 
sagt så overvejet vi kraftigt 
at sælge fårene, så det giver 
ingen mening at investere i 
ulvehegn pointerer Elvin. 
 
De næste 14 dage 
kommer fårene ind  
om natten 
De næste 14 dage er fårene 
taget hjem i en indhegning 
lige op ad gården og de 

bliver også taget ind om 
natten, så ulven ikke kan 
bruge besætningen som 
spisekammer. Flere af fårene 
er stadig drægtige, og det 
handler også om, at ulven de 
næste mange dage kommer 
tilbage med uforrettet sag til 
gerningsstedet ved bækken 
og engen.  
-Ulven skal ikke vænnes til, 
at fårene går der altid, og vi 
håber da også, at den finder 
andre græsgange. Vi har en 
nabo, Thomas Knudsen, og 
han har også får, så ham fik 
vi advaret med det samme, 
så han kunne tage fårene 
hjem i sikkerhed. På sigt er 

det meningen, at vores får 
skal ned i engen igen for at 
græsse, og så håber vi godt 
nok, at ulven er væk. Vi ved 
jo, at ulven kan vandre 50 
kilometer på en nat, så vi har 
da et håb om, at den er langt 
væk herfra, siger Elvin.

Nu kommer de tættere på:
Lokal fåreavler i Sejrup ramt af ulveangreb i påsken
Dorthe og Elvin Kyed fik sig noget af en kede-
lig overraskelse påskesøndagmorgen. Her var 
Elvin gået ned til engen ved deres gård for at 
se til fårene, og her blev han mødt af et trist 
syn. 2 får var bidt til døde, 2 var skambidt og 
så var der forsvundet 2 næsten nyfødte lam 
fra besætningen. Det lugtede langt væk af et 
ulveangreb. 

Elvin Kyed opdagede påskesøndag morgen, at to af hans får var blevet dræbt, to var skambidt, og så manglede der to lam i flokken. 
Foto: Jim Hoff

Det var et barsk syn, der mødte Elvin Kyed påskesøndag, da han kom ned i engen for at se til sine 
drægtige får. Foto: Jim Hoff
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Alt Alt 
malerarbejde malerarbejde 
udføresudføres

Bil 20 75 31 84 Hjortsvangen 34 · 7323 Give · Tel.  75 73 25 33 · www.hvlarsen.dk

• Byggeri 
• Tilbygninger
• Renovering af tag
• Hovedentrepriser
• Fagentrepriser
• Renoveringer
• Udskiftning af vinduer
• Diverse tømreropgaver

Vognmandsforretningen 

www.bjarnemadsen.dk
booking@bjarnemadsen.dk

Tlf. 7573 1199

Der er fine nyheder 
på personalesiden fra 
Annette Ringsted og 
Salon 1400. 8. april 
træder Heidi Rasmus-
sen ind ad døren til 
salonen og bliver fra 
denne dag fast med-
lem af det stærke 
team i salonen, og 
dermed bliver kvar-
tetten i salonen til en 
kvintet. 

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
DET GODE BUTIKSLIV: Når 
30-årige Heidi Rasmussen 
den 8. april starter som frisør 
hos Salon 1400 i Vestergade 
i Give, så følger hun i en tidli-
gere kollega Janne Ringsteds 
fodspor.  
De to piger har tidligere ar-
bejdet sammen i en årrække i 
en anden lokal frisørsalon, og 
nu har de så fundet sammen 
igen hos Annette Ringsted i 
Salon 1400. 
 
Janne startede i salonen i 
august 2023, og en af grun-
dene til, at Heidi skiftede ind 
til Salon 1400 var da også, at 
hun virkelig savnede sin gode 
kollega, som salonens nye 
pige siger med et stort smil 
hen mod Janne, der returnerer 
med et venligt ‘tak i lige måde’.  
 
Godt for familielivet 

En anden god grund til at 
Heidi nu vender hjem til sin 
hjemby rent jobmæssigt, 
handler også om det familie-
mæssige. Heidi har sammen 
med sin kæreste Flemming 
sønnen Hugo på 8 måneder 
og ved at bo og arbejde i 
samme by giver det familieli-
vet nogle klart bedre vilkår. 

Den tredje grund hedder 
Annette.  
-Heidi er en sindssygt dygtig 
frisør og en megadejlig kol-
lega. Hende har jeg gerne 
villet ansætte her i salonen 
et stykke tid, og nu sker 
det så. Herligt. Jeg er stolt 
af, at så dygtig en pige nu 
bliver en del af vores team, 
og vi glæder os begge to til 
samarbejdet, lyder det fra en 
begejstret Annette.  
 
Giver salonen  
større fleksibilitet 

Ud over at salonen får 
tilknytte endnu en dygtig 
medarbejder, så betyder 
det også noget for salonens 
fleksibilitet med hensyn til 
åbningstider, at man nu går 
fra fire til fem ansatte. 
-At vi nu er fem, betyder, at vi 
kan tilbyde tider udenfor den 
normale åbningstid, så vi kan 
tilbyde flere tider i dagens 
ydertimer og dermed højne 
vores serviceniveau over for 
kunderne. Det er jo ikke alle, 
der lige har mulighed for at 

få ordnet hår indenfor vores 
normale åbningstider, så her 
kan vi nu tilbyde endnu flere 
muligheder for vores kunder, 
pointerer Annette.  
 
God og glad stemning 

Heidi ser meget frem til at 
starte op på sin nye arbejds-

plads, som hun altså skifter 
til efter 9 år som frisør i en 
anden salon i lokalområdet.  
-Jeg blev udlært for 6 år 
siden, og ser nu meget frem 
til at samarbejde med An-
nette og de andre piger her i 
salonen. Der er en dejlig frisk 
og glad stemning her, og som 
sagt så kender jeg jo Janne 

rigtig godt i forvejen, så det 
bliver nemt at falde godt til. 
Og det bliver dejligt at slippe 
for at bruge så meget tid på 
transport hver dag fremover, 
siger Heidi, der rent frisørfag-
ligt er meget bredt funderet 
samtidig med, at hun ifølge 
Annette virkelig er helt fanta-
stisk til hårfarvninger. 

Annette: Vi skal jo 
følge med byens  
udvikling 
-Vi er jo en by i en rivende 
udvikling, hvor der bygges 
en masse nye boliger, og der 
kommer flere og flere nye 
indbyggere til. Derfor skal vi 
også som frisørsalon følge 
med udviklingen, og det 
gør vi, lige som byen, ved at 
vækste på personalesiden, så 
vi fremover bliver et fem-
mands-team, som er mere 
end klar til at tage imod både 
nuværende og kommende 
kunder, siger Annette.  

Hun kan ydermere oplyse, 
at Heidi Rasmussen allerede 
nu kan bookes i salonens 
onlinesystem, ligesom man 
naturligvis også kan ringe og 
bestille tid hos både Heidi 
eller en af de øvrige frisører i 
salonen. 

Lokal frisørsalon vækster på personalesiden: 

Lokal Give-pige forstærker Team Salon 1400

30-årige Heidi Rasmussen starter hos Salon 1400 den 8. april, og dermed bliver kvartetten til en kvintet. Foto: Jim Hoff

Det nye team Salon 1400: Fra venstre er det Louise, Cecilie, Annette, Heidi og Janne. Foto: Jim Hoff
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Vestergade 17 • 7323 Give • Tlf. 75 73 26 92 / 75 73 25 22

Mange års erfaring 
indenfor SOLCELLER

Åbningstider: Mandag–fredag kl. 9.30–17.30 · Lørdag kl. 9.30–13.00 · Søndag lukket

• Solcelleanlæg
• Batteripakker
• Billadere
•  Alternativ  

opbevaring  
af strøm

Give Auto ApS
- en aftale er en aftale

Christian Nielsen Mekaniker

Tlf. 41 788 300, Torvegade 79, 7323 Give
email: info@giveauto.dk
web: www.giveauto.dk

Mange års erfaring inden for VW-gruppen

Mekanikeren der ved:
- en aftale er en aftale...

Service, olieskift, dækskift,
reperationer, aircondition m.m.

En del afEn del af

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
JELLING: Mange har sikkert 
kørt gennem Jelling en hyg-
gelig sommerdag, hvor man 
er blevet mødt af en festlig 
og for en gammel kongeby 
passende flagallé. Det giver 
byen et hyggelig, ja nærmest 
romantisk præg, som såvel 
turister som lokale beboere 
sætter stor pris på.  
 
Men i skrivende stund har 
man byen et flagproblem. 
Det fortæller Jette Holmga-
ard, der sidder i bestyrelsen 
for Jellings Turist- og Han-
delsstandsforening. 
 
- Vi har i år ikke nogen for-
ening til at varetage op- og 
nedtagning af vores flag/
vimpler rundt på indfaldsve-
jene i Jelling. Det drejer sig 
pt. om 50-60 stænger. Nu 
har bestyrelsen sørget for, at 
stængerne er kommet op og 
monteret med vimpler. De 
må så blive hele sæsonen til 
efterårsferien ca.  
 
Tjen 12.000 kroner  
til foreningskassen 

-Det drejer sig om cirka 
50 flagdage, hvor flag skal 
hejses, på helligdage her i 

påsken, til pinse og fra cirka 
1.6. til midt i oktober skal de 
hejses hver lørdag og søndag. 
Det får man 12.000 kr. for at 
sørge for. Vi har spurgt både 
beboerforeninger i området 
og en del foreninger med en 
del hænder, der kunne tæn-
kes at ville varetage opgaven. 
Men lige her og nu, har ingen 
takket ja til opgaven, fortæl-
ler Jette. 
 
Så hvem vil og kan hjælpe 
med at iklæde Jelling de fest-
lige rød-hvide farver?  
 
-Opgaven går helt faktuelt 
ud på at trække rundt med 
en vogn til flagstængerne 
og skifte fra vimpler til flag 
om morgenen på flagda-
gene og skifte tilbage igen 
om aftenen. Det er vores 
vurdering i foreningen, at 
en 2-3 personer ville kunne 
klare opgaven på en ti-
mes tid. Vi ville i Turist- og 
Handelsstandsforeningen 
blive ganske kede af, hvis 
der ikke er nogen, der byder 
ind på opgaven, for det er en 
vigtig del af byen identitet 
og positive ansigt udadtil, at 
vi har en flagallé. Og det er 
jo også en fin mulighed for 
at tjene en fin ekstra skilling, 
pointerer Jette.   
 

 

Der er masser 
at flage for i Jelling 
– men hvem vil hejse flagene
Det kan godt være, at Jelling ikke er Danmarks 
største by, men byen er både landskendt og 
internationalt kendt grundet sin imponerende 
historie med Jellingmonumenterne. Der kom-
mer masser af turister til byen, hvilket naturlig-
vis kalder på flagalléer. Og her kommer vi så til 
sagens kerne – for pt. vil ingen hejse flagene i 
den gamle kongeby.

Jelling er en by med en stærk historik og masser af turistpotentiale – men lige nu kan man ikke finde folk, der vil hejse flagene i byens 
flagallé. Og Jelling uden flagallé er som Paris uden Eiffeltårnet. Privatfoto
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Vi giver dig nye muligheder!

Har ruden fået stenslag?

Ofte kan stenslag repareres uden, at hele ruden skal skiftes
Et stenslag eller en revne i ruden behøver ikke at betyde udskiftning af  
hele ruden. Oftest kan et stenslag eller en revne repareres, så de bliver  
næsten usynlige. Det er vigtigt, at stenslaget plastres til, så snart skaden  
er sket for at undgå urenheder. Kom ind til os og få et stenslagsplaster  
og lad os kigge på skaden.

Finn´s Autoværksted A/S
Håndværkervej 1, Givskud

7323 Give

Tlf.: 7573 0255

finnsauto.dk

Invitation 
25 års jubilæum

I anledning af  
vores mekaniker Jakob Jensens 
25 års jubilæum, vil vi gerne se 

familie, venner, kunder og  
forretningsforbindelse til  

ÅBENT HUS FREDAG  
DEN 12. APRIL kl. 14.00–17.00.  
Der bliver serveret pandekager 

samt øl/vand.  

Vi glæder os til at se jer  
i Givskud

I FORBINDELSE  
MED JUBILÆET HAR VI 

ÅBENT lørdag og søndag  
den 13.–14. april  

kl. 11.00–16.00 hvor der 
er SUPER TILBUD  

på biler og vi rafler om 
prisen på undervogns-

behandling!

Der er  
smagsprøver  

fra Jelling  
Bryggeri!

VI TRÆKKER  
LOD LØRDAG OG 

SØNDAG på  
indgangsbilletterne 

om flotte  
præmier!

Den 27. marts blev 
der afholdt jubilæum 
hos Blåhøj Vognmand 
og Skærlunds Maskin-
station. En rigtig fin 
dag med flot opbak-
ning fra 180 gæster. 
 
 Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
BLÅHØJ: Det var hele 3 ju-
bilæer, der blev fejret onsdag 
den 27. marts i Blåhøjhallen. 
Blåhøj Vognmand fejrede 
5-års jubilæum, Skærlund 
Maskinstation fejrede 30-års 

jubilæum og maskinstatio-
nens medarbejder Henning 
Bruun kunne fejre 10-års 
jubilæum. 
 
Sammenlagt kunne der 
altså fejres 45-års jubilæum, 
hvor venner, familie, kunder 
og forretningsforbindelser 
kiggede forbi til et muntert 
møde.  
 
Og det blev en fortræffelig 
dag, som Brian Kieffer, der 
er indehaver af Skærlund Ma-
skinstation og Blåhøj Vogn-
mand ser tilbage på med stor 
glæde og taknemmelighed.  

Snupper gerne  
10 år til 

- Sikke en dejlig dag og 
hold nu op et flot frem-
møde. Cirka 180 gæster 
kiggede forbi og var 
med til at markere mit 
jubilæum. Kæmpe tak 
for alle hilsner, gaver og 
ikke mindst det, at så 
mange tog sig tid til at 
kigge forbi.  
 
-Der var kolde øl, kaffe 
og kage og ikke mindst 
pølsevognen med hot-
dogs og Blåhøj Burger. 

Så er det ingen sag at se 
fremad og fortsætte derudad, 
så Henning og Jeg er blevet 
enige om af tage 10 år mere, 
lyder det fra en begejstret 
Brian Kieffer.  
  
Lidt historik:  

Brian Kieffer startede egen 
virksomhed i 1994, hvor han 
startede ud med en traktor 
og en gyllevogn. Og så gik 
der løbende vokseværk i tin-
gene, så i 2004 købte Brian 
en maskinstation i nabolaget, 
hvilket resulterede i, at han 
kunne udvide virksomheden 
til også at omfatte ballepres-
ning og møgspredning.  
 
I 2007 vovede han pelsen og 
solgte al sit landbrugsgrej og 
fokuserede herefter udeluk-
kende på entreprenørar-

bejde. Og det gik godt. I dag 
fremstår jubilarens virksom-
hed som en pålidelig partner 
for forskellige kommuner 
og vejdirektoratet, ligesom 
virksomheden også løser 
en række opgaver indenfor 
entreprenørbranchen.  
 
Der ligger også faste entre-
priser med Terranor A/S om 
at slå rabatgræs, og derud-
over udfører Brian og hans 
virksomhed også opgaver for 
vindmølleindustrien. 
  
Skærlund Maskinstation og 
Blåhøj Vognmandsforretning 
beskæftiger i alt syv kom-
petente medarbejdere, som 
alle kan bidrage med deres 
arbejde uanset om det drejer 
sig om entreprenørarbejde, 
gravearbejde eller lastbil 
kørsel. 

180 gæster til tredobbelt  
jubilæum i Blåhøj

Der blev fejret 3 jubilæer onsdag den 27. marts i Blåhøjhallen: 
Blåhøj Vognmand fejrede 5-års jubilæum, Skærlund Maskinstation 
fejrede 30-års jubilæum og maskinstationens medarbejder Hen-
ning Bruun kunne fejre 10-års jubilæum. Privatfotos
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Annoncering  
på
Det giver mening at annoncere online! 
Det er her, læserne er – og annoncerne 
ligger online, 24/7.

Ved at benytte Vores LokalAvis i din markedsføring kan du 
komme i tæt dialog med borgene i området, og du skal ikke 
konkurrere om opmærksomheden med de store nationale og 
regionale annoncører. Vores Lokalavis annonceplads er for de 
lokale i området.

Vi skræddersyr DIN markedsføringsplan
Der ER bare forskel på, om du skal sælge en pålægspakke,  
annoncere et arrangement eller brande et udsalg, og det tages 
der højde for. 

Er du interesseret i at annoncere på Vores LokalAvis, så kontakt 
os for en ganske uforpligtende snak om DINE muligheder.

KONTAKT 
SALGSAFDELINGEN
Søren Grunnet
Salgskonsulent
Tlf. 2346 6821
sg@voreslokalavis.dk

VI UDFØRER:
•  Transport af teknisk udstyr
•  Distributionskørsel
• Maskintransport
•  Luftfragt

•  Full load
•  Express kørsel
•  Alle former for tip 

og grab kørsel

Flemming Thisgaard
danske vognmænd med danske chauffører

Hjortsvangen 56 • 7323 Give • Tlf.: 75 73 90 61 /  Mob.: 20 97 90 61
www.flemming-thisgaard.dk

Torsdag aften holdt 
Hedegård Friskole 
skolefest, og det 
fejrede skolen dagen 
efter med at droppe 
skoleskemaet om for-
middagen for i stedet 
at lade børnene få et 
fint indblik i slædehun-
denes verden – og 10 
elever fik endda en 
tur i denne 32-benede 
formel racer af en  
hundeslæde.  

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
DET GODE SKOLELIV: 
Hundeslædeløb på en bar 
mark ved Hedegård Friskole 
en kold fredag formiddag 
i marts. Hvordan hænger 
det lige sammen?  Det hele 
startede tilbage i november 
2023, hvor Hedegård Fri-
skole i forbindelse med Black 
Friday afholdt en konkur-
rence, hvor præmien var en 
tur på hundeslæde. 
At man kan trylle så speciel 
og sjov en præmie frem hæn-
ger sammen med, at en af 
skolens lærere Natalie Thybo 
og hendes mand, Mikkel 
Bach Jensen, der har firmaet 
Aktivehunde.dk. Mikkel har 
været udstationeret på Grøn-
land, som stationsspecialist 
hos Arktisk Kommando.  
 
Fra Siriuspatruljen til 
en mark i Hedegård 

Her havde han et tæt samar-
bejde med bl.a. Siriuspatrul-
jen og deres hunde. Under 
Mikkels tid på Station Nord, 
var han bl.a. ansvarlig for 
hundene. Alt den erfaring 

Mikkel har haft med slæde-
hunde med sin tid på Grøn-
land, har han taget med hjem 
til Danmark, hvor han har 
overført sin knowhow i arbej-
det med sine egne hunde.   
Natalie og Mikkel finder på 
et tidspunkt sammen, og ikke 
mindst deres store fælles 
interesse for slædehunde er 
et fantastisk godt ‘bindemid-
del’. Natalie begynder at køre 
med slædehunde i 2015, og 
i dag har hende og Mikkel 
10 slædehunde sammen – 8 
siberian huskies og 2 grøn-
landske slædehunde. Sam-
men kører de i dag firmaet 
Aktivehunde.dk, som du kan 
læse mere om her: https://
aktivehunde.dk/ 
 
Startede med  
foredrag om  
slædehunde 
Dagen startede med fælles 
morgensang, hvorefter Nata-
lie holdt et rigtig fint foredrag 
med slides og små videofilm 
for eleverne om slædehunde. 
Hun præsenterede hende og 
Mikkels 10 slædehunde hver 
og en for eleverne og fortalte 
om hundenes personligheder 
– og det viser sig, at hunde 
bestemt er lige så forskellige 
som vi mennesker. 
Slædehunde er ifølge Natalie 
karakteriseret ved, at de 
lever for at komme ud og 
brænde krudt af, dvs. komme 
ud at køre en masse slæ-
dekørsel i Guds frie natur. 
Det er simpelthen livet for 
disse charmerende firbenede 
kraftkarle.  
Efter det fine foredrag drog 
delegationen ud på en mark 
bag ved skolen, hvor Mikkel 
og 8 topmotiverede hunde 
med inciterende ‘ulvehyl’ 

stod klar til at tage imod ele-
verne. Når hundene kan se 
hundeslæden, en 90 kilo tung 
vogn med hjul, så ved de, at 
der skal løbes - og så er de 
oppe at støde, til Mikkel sæt-
ter i med startkommandoen. 
Så falder der ro på flokken 
– for de elsker simpelthen 
at drøne afsted med en tung 
slæde bag sig, gerne med 1-2 
passagerer.  
 
10 elever fik en tur  
i hundeslæden 

Der var 10 elever, der havde 
vundet en tur i hundeslæ-
den, men inden de fik tur, 
så gik skoleleder Jette Bech 
Mathisen, modig som hun jo 
er, forrest og tog den første 
tur, så eleverne kunne se, 
hvordan det skulle foregå. 
Efter to forrygende runder 
kunne Jette med et stort 
smil, og lidt småsvimmel, 
forlade hundeslæden, og så 
var der elevernes tur. Og det 
gik huhej derudaf med brede 
smil og store latterbrøl fra de 
unge mennesker da hundene 
med tungerne “flere meter 
ude af halsen”, som en knægt 
fra 6. klasse så rammende 
formulerede det.  
 
Hundene nød det, eleverne 
nød det, og de mange tilsku-
ere havde også en fest denne 
kolde formiddag på hunde-
slædemarken i Hedegård. En 
rigtig fin oplevelse både for 
de elever der fik en tur i den 
32-benede formel 1-racer og 
for os, der stod og så på. 
 
 
 
 

Så stod der lige slædehunde på programmet 
på Hedegård Friskole

Det var en helt forrygende fredag, da Hedegård Friskole inviterede leverne ud på slædehundekørsel. 
Både hunde og elever var i topform. Foto: Jim Hoff
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Tømrerfirmaet MBM-Byg A/S
Mølgårdvej 7 • 7173 Vonge

Tlf. 23 48 02 92
martin@mbm-byg.dk • mbm-byg.dk

NYBYGGERI
TILBYGNINGER

RENOVERINGER

ENERGIVEJLEDNING
DØRE/VINDUER

NYT TAG

Velkommen til Salon 1400Velkommen til Salon 1400

Louise · Cecilie · Annette · Heidi · Janne

Book 
din tid online 

på salon1400.dk
eller ring 

7573 1400 Generalforsamling
fredag den 24. april kl. 18.00 i Ikærhalles cafeteria.  

Dagsorden iht. vedtægterne,  
som kan ses på foreningens hjemmeside. 

Give Atlet Klub 
www.giveatletklub.dk

Dyrk boksning og motion

Fredag den 26/4-2024 – klokken 18.00  
på Diagonalkroen i Give 

Dagsorden iht. vedtægterne,
som kan ses på foreningens hjemmeside.

Give Atlet Klub
www.giveatletklub.dk

Dyrk boksning og motion

Generalforsamling

Gå ind på www.voreslokalavis.dk
og hold dig opdateret med 
spændende lokale nyheder.

NU OGSÅ 

PRINT AV IS!

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
DET GODE SKOLELIV: Der 
er bare bøger og romaner, 
som ethvert ungt menneske 
i skolealderen bør få læst, 
inden voksenlivet kalder. Her 
kan man nævne Jules Vernes 
fortrinlige romaer om rejser 
under havet og til månen, 
‘Robinson Crusoe’ af Daniel 
Defoe – og naturligvis også 
“Skatteøen” af Robert Louis 
Stevenson. 
Sidstnævnte roman dan-
nede da også rammen om 
den store emneuge, som 
eleverne lige fra og med de 
små nuttede pirater i børne-
haveklassen til og med de 
store brovtende fribyttere i 8. 
klasse på Hedegård Friskole 
kastede sig ud i i uge 12.  
 
Ugen igennem har de unge 
mennesker og deres lærere 
og pædagoger arbejdet med 
at producere kulisser, kostu-
mer og scenografi, ligesom 
skuespillerholdet naturligvis 
også har haft travlt med at få 
replikker og mimik til at sidde 
lige i skabet. Og så har en 
flok musikalske elever også 
øvet sig på at levere musik-
ken til stykket. 

Fra Hedegård  
til Skatteøen 
Det var alle disse forskellige 
grupper og enheder, der tors-
dag aften skulle få det hele til 
at spille maksimalt, da der var 
inviteret til den store årlige 
skolefest, hvor børnenes 
forældre og andre familie-
medlemmer var inviteret ud 
på en skibsrejse på skibet 
‘Hispaniola’ til Skatteøen - 
som denne aften lå i hallen 
ved Elkjærskolen.  
 
Vores LokalAvis’ udsendte 
kulturmedarbejder fik æren 
af at være med til generalprø-
ven torsdag formiddag, hvor 
den første regulære gen-
nemspilning af stykket skulle 
testes. Og det var netop lige 
så meget en praktisk test som 
det var en decideret gene-
ralprøve, så der blev coachet 
og guidet en hel del, mens 
eleverne prøvede til på de 
skrå brædder. Og det var en 
fin og spændende proces at 
overvære både de tekniske og 
skuespiltaktiske overvejelser. 
 
Interview med piraten 
Sorte Hund 

Det lykkedes at få et in-
terview med piraten ‘Sorte 

Hund’, som blev spillet af 
Sidor fra 7. klasse, og han 
var klar til at fortælle om 
processen med at forvandle 
denne klassiker fra roman til 
skuespil.  
 
-Skatteøen er en engelsk 
piratroman fra slutningen af 
1700-tallet. Op til emneugen 
har vi set en film og læst 
bogen, så vi vidste, hvad 
det handlede om, og på den 
måde fik vi inspiration til 
skuespillet. Vi fik så udleveret 
et manuskript, og så gik vi 
i gang med at øve os på skue-
spillerholdet, fortæller Sidor. 
 
Han kan også fortælle, at 
eleverne selv har lavet kulis-
ser og dragter, og at det har 
været en sjov uge med alle 
forskellige opgaver.  
 
-Det var min lærer, der spurg-
te mig, om jeg ville spille 

piraten ‘Sorte Hund’. I starten 
vidste jeg ikke rigtig, om det 
var noget for mig at være 
skuespiller, men efterhånden 
som vi fik øvet os, fandt jeg 
hurtigt ud af, at det var fedt 
at spille denne rolle, og nu 
kan jeg alle mine replikker 
udenad, lyder det fra den 
flotte pirat med et stort smil. 
 
- Lidt nervøs,  
men glæder mig også 

Sidor synes, det har været en 
god uge sammen med kam-
meraterne, hvor der er gået 
meget tid med at øve sig på 
skuespillet.  
 
-Men jeg lidt nervøs for i 
aften. Det er første gang, jeg 
skal stå på scenen overfor så 
mange mennesker, men jeg 
glæder mig også rigtig meget, 
siger Sidor, inden han velvil-
ligt stiller op til en fotoseance 

i den fine fotoboks, eleverne 
har lavet til skolefesten. 
 
Her kan man komme hen i 
fotoboksen og få taget et 
rigtigt piratbillede til minde 
om dengang, Skatteøen kom 
til Hedegård. 
 
Elkjærhallen valgt  
for en sikkerheds 
skyld 
Grunden til at skolen i år har 
valgt Elkjærskolen som skue-
plads for skolefesten og ikke 
som normalt Søndermarksko-
len handler ifølge skoleleder 
Jette Bech Mathisen om byg-
geriet af det nye idrætscenter 
i Give. 
 
-Vi vidste jo ikke, om bygge-
riet og ombygningen kunne 
spænde ben for, at vi kunne 
være i Søndermarkshallen. 
Så for at være sikre på, at vi 

kunne være i en ledig hal, og 
vid det i god tid, bookede vi 
Elkjærhallen, som vi kender 
i forvejen fra vores idræts-
undervisning, og som er en 
rigtig fin hal. Det gav bare ro i 
maven at vide, at det prakti-
ske var i orden, og at der ikke 
kunne ske noget uforudset, 
forklarer skolelederen. 
 
Tilbage til Skatteøen, hvor 
eleverne gav den gas lige fra 
de små pirater til de store 
dansepiger og musikholdet. 
Herligt at se børn og unge 
mennesker folde sig med 
skuespil, dans, sang og musik, 
og ingen tvivl om, at der ven-
tede forældrene en fin ople-
velse om aftenen, hvor det 
blev alvor for Jim Hawkins 
og hans jagt på kaptajn Flints 
skat – og den benhårde kamp 
mod Long John Silver og hans 
tandløse kumpaner. 

Musik og skuespil: 
Kreative elever fra Hedegård Friskole gav Skatteøen nyt liv 
I 1883 udgave Robert Louise Stevenson 
romanen ‘Skatteøen’, og det gik hen og 
blev en af de mest læste og dramatiserede 
bøger i historien. I uge 12 fik fortællingen 
om Jim Hawkins og de drabelige pirater og 
etbenede sømænd med papegøjer på skul-
deren så nyt liv, da eleverne på Hedegård 
Friskole syngende og dansende drog på 
skattejagt. 

Pirater kan altså også godt være nuttede, se bare alle de herlige børn her, der medvirkede i Hedegård Friskoles fortolkning af Skatteøen. 
Foto: Jim Hoff
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Solgt
Hyldevang 186, 7323 Give

Solgt
Agervang 10, 7323 Give

Solgt
Svinget 36, 7323 Give

Solgt
Hestehaven 2, 7323 Give

Solgt
Drosselvej 5, 7323 Give

Solgt
Diagonalvejen 70, 7323 Give

Solgt
Åsbjerg 66, 7323 Give

Solgt
Rådhusbakken 16, Give, 7323 Give

Solgt
Frederiksberggade 23, 7323 Give

Går du i salgstanker?

Så kontakt os for en gratis og uforpligtigende salgsvurdering.

Vi har i marts solgt ovenstående boliger...

Der er fart på salget 
ved danbolig Give!
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danbolig Give
Ejendomsmægler MDE

Torvegade 7 · 7323 Give 

Tlf. 75 73 99 00 · CVR. 32673449 

danbolig.dk · give@danbolig.dk

danbolig Give · danbolig Give

Give
Hyldevang 216
Denne dejlige villa er beliggende på lukket vendeplads med kvarterets 
legeplads tæt på.  Boligen er siden 2019 gennemgribende renoveret, 
så I kan flytte direkte ind. Der er masser af plads med hele fem 
værelser, to badeværelser og et stort, lyst opholdsmiljø samt et 
praktisk bryggers. Haven er solrig. Der er dobbelt carport med godt 
værksted/opbevaringsrum. Fra Hyldevang er der stisystem til 
midtbyen og cykelsti til byens skoler.

196Bolig m :22

1/5Stue/Vær.:
1987/99Byggeår:

0670000395Sag:

962Grund m :22

BEnergi

70Carport:

Kontant: 2.495.000
Ejerudgift pr. md.: 2.071
Udbetaling: 125.000
Brt./Nt. ekskl. ejerudg.: 14.342/11.654

Ny pris

Villa

Give
Åsbjerg 28
Velkommen til Give og til Åsbjerg 28, hvor I skal se en velholdt og 
veldisponeret villa. Inden døre får I blandt andet åbne opholdsrum og 
fire værelser med privatlivet i fokus. Fra 2020 og frem er hjemmet sat 
gennemgribende i stand, så I vil opleve en høj grad af komfort og 
gennemførte materialevalg. Den store grund rummer mange 
muligheder for udelivet. Beliggenheden er i et roligt kvarter ud til 
åbne marker, og herfra kommer I hurtigt til hverdagens gøremål.

167Bolig m :22

1/5Stue/Vær.:
1990Byggeår:

0670000544Sag:

1.397Grund m :22

16Udhus:

CEnergi
60Garage :

Kontant: 2.850.000
Ejerudgift pr. md.: 2.382
Udbetaling: 145.000
Brt./Nt. ekskl. ejerudg.: 16.345/13.284

Giv bud

Villa

Give
Skovlunden 10, Thyregod
Denne velholdte og rummelige villa ligger i et børnevenligt kvarter 
nær alt i Thyregod. Her bliver I en del af et dejligt lokalsamfund, og 
boligen byder indenfor på fire værelser, køkken, stue, udestue, et 
bryggers, et badeværelse og gæstetoilet. Dertil kommer førstesalen 
med et hyggeligt og rummeligt opholdsrum og adgang til altan. Haven 
er prydet med blomsterliv og flere terrasseområder, og bliver et hit 
om sommeren. I bosætter jer for enden af et lukket og roligt vænge, 
hvor haven grænser op til en lille skov.

181Bolig m :22

3/3Stue/Vær.:
1976/90Byggeår:

0670000417Sag:

855Grund m :22

CEnergi

36Carport:
16Udestue:

Kontant: 1.795.000
Ejerudgift pr. md.: 1.485
Udbetaling: 90.000
Brt./Nt. ekskl. ejerudg.: 10.357/8.415

Ny pris

Villa

Give
Jernbanegade 23
Denne indflytningsklare villa ligger centralt i Give tæt på alle 
hverdagens behov, og I får dermed en nem hverdag her på adressen. 
Murermestervillaen byder på fire store og gode værelser, et bryggers 
med masser af skabsplads samt et herligt køkken-alrum i forening 
med stuen. Hertil er der kælder og en solrig, ugeneret have. Der blev 
skiftet døre og vinduer i stueetagen mellem 2019 og 2020. I kommer 
til at få en rigtig dejlig hverdag her på adressen, da boligen er centralt 
placeret i byen.

145Bolig m :22

1/4Stue/Vær.:
1919Byggeår:

0670000614Sag:

583Grund m :22

24Udhus:

CEnergi

Kontant: 1.745.000
Ejerudgift pr. md.: 2.194
Udbetaling: 90.000
Brt./Nt. ekskl. ejerudg.: 10.053/8.168

SKAL SES OGSÅ INDEFRA!!!

Villa
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DANMARKS HYGGELIGSTE HAVEFEST
 

DANMARKS BEDSTE HOVEDSPONSORER

GIVEOPENAIR.DK   ·   FACEBOOK.COM/GIVEOPENAIR

499 KR.
Gratis for børn under 12 år ifølge med en voksen.
Billetter kan købes i SuperBrugsen i Give eller på ticketmaster.dk.
Ticketmaster tillægger et gebyr pr. billet.

  13.00  KANDIS 
 15.00 MIDT OM NATTEN 

 17.00 ICEKIID 

  19.00 DODO & THE DODOS 

 21.00 GOBS

  23.00 QUEEN MACHINE
2 0 2 4

15. JUNI


